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Oko dodijele sredstava 
za mjesne zajednice

O P E T
P O M I K N U I I

B O K O V I
Devedeset mjesnih zajednica 

naše općine već duže vreme
na imaju problema sa sredstvi
ma za djelovanje. Iako to nije 
samo slučaj u našoj općini, 
valja reći da sredstva koja se 
redovito dobivaju iz budžeta 
općine najčešće nisu dostatna 
niti za onu najosnovniju dje
latnost, ponekad čak niti za 
plaćanje sitnih usluga i troško
va kao što su papir ili recimo 
troškovi struje. Stoga je upra
vo nerazumljivo da većina 
mjesnih zajednica niti s tako 
malim sredstvima ne posluje 
pravilno. Cesti su financijski 
prekršaji, poslovanje je nesre
đeno, a ponajviše problema 
ima s izradom završnih godiš
njih računa.

Da bi se tome koliko-toliko 
stalo nakraj, izrađen je i na 
Vijeću mjesnih zajednica pri
hvaćen prijedlog da se finan
cijsko poslovanje preda podu
zeću »Knjigovođa«. Za to su 
izdvojena sredstva od 500 ti
suća dinara. Ipak, mjesnim za
jednicama je ostavljeno »na 
volju« da odluče o tome imaju 
li kadra pa i dalje sami vode 
računovodstvene poslove. Do
godilo se, na kraju, da su 
mnogi smatrali kako taj posao 
mogu obavljati sami.

U većini takvih mjesnih za
jednica posljedica je bila za
kašnjenje s izradom završnih 
računa za 1978. godinu, a ako 
se oni ne predaju SDK do od
ređenog roka onda je to finan
cijski prekršaj. Zato je na jed
noj od sjednica Vijeća mjesnih 
zajednica u svibnju zaključeno 
da do polovice lipna sve mjes
ne zajednice koje kasne, izrade 
i predaju završne račune. Do 
tada u više od trideset mjesnih 
zajednica (dakle u više od tre
ćine od ukupnog broja) taj po
sao nije obavljen. Tada je zak
ljučeno da mjesne zajednice 
koje ne predaju završne raču
ne neće dobiti sredstva za re
dovitu djelatnost u 1979. godini.

Čini se da ni to nije bilo do
voljno. Do 15. lipnja još 23 
mjesne zajednice nisu predale 
završne račune. Preostalo je 
da se odluči o tome hoće li im 
biti dodijeljena sredstva. Ovaj 
put prevagnulo je razmišljanje 
da se rok opet pomakne do 
kraja srpnja, kako ionako si
romašne mjesne zajednice ne 
bi ostale i bez tog minimuma 
sredstava. Ta odluka je razum
na i dobra, ali slijedeći put 
trebat će dobro razmisliti jer

(Nastavak na 2. stranicu)

U nouom naselju Vidici

G O D I Š N J E  O K O  
2 0 0 S T A N O V A

Stručna služba ZSIZ-a za sta- 
mbeno-komunalnu djelatnost 
izradila je za Izvršno vijeće 
Skupštine općine »Problemati
ku usmjerene stambene izgra
dnje«. Zaključeno je da bi se 
u prvom dijelu srednjoročnog 
plana trebali završiti planira
ni stanovi na predjelu Vidici. 
Početkom 1982. godine kada se 
planira dovršenje tih objekata 
započet će izgradnja na novim 
lokacijama. Predviđen je godi
šnji tempo izgradnje od oko

Priznanje i 
zahvalnost JFD

Centru za kulturu i Festivals
kom vijeću Jugoslavenskog festi
vala djeteta stigao je veliki broj 
pisama i telegrama kojima im 
sudionici i gosti ovogodišnjeg Fe
stivala zahvaljuju na gostoprim
stvu, te izražavaju želju da idući 
jubilarni što bolje uspije. Tako 
su stigli telegrami od Radio-tele- 
vizije Ljubljana i Zagreb, te od 
doktora profesora Andreja Rija- 
veca, referenta na studijskim 
razgovorima i Luke Paljetka koji 
se zahvaljuje na srdačnoj dobro
došlici, te izražavaju želju za što 
bolji rad u budućnosti.

Centar za kulturu i Jugoslaven
ski festival djeteta stoga koriste 
ovu priliku da se svima zahvale, 
a naročito organizacijama udru
ženog rada, društveno-političkim 
organizacijama i svim građanima 
naše općine — bez čije pomoći, 
kako kaže direktor centra Drago 
Putniković, Festival ne bi mogao 
biti ni održan.

dvije stotine stanova, s tim da 
se u isto vrijeme u raznim cik
lusima gradnje nalazi do tisu
ću stanova. Također je zami
šljeno suvremenije formiranje 
grada pa se, s obzirom na spe
cifične ambijentalne i arhitek
tonske uvjete, predviđaju veći 
zahvati veličine mjesnih zajed
nica.

^  ^  ^

Na drugoj Skupštini SlZ-a 
za komunalnu djelatnost što je 
nedavno održana pod predsje
davanjem Ante Žeravice i 
Vlatka Sabionija usvojen je 
prijedlog sporazuma o korište
nju sredstava namijenjenih sta
mbenoj infrastrukturi naselja 
Vidici.

Također je podržan prijedlog 
društveno političkih organiza
cija da gradske mjesne zajed
nice ulože sredstva za ovu go
dinu u uređenje grada povo
dom mediteranskih igara što se 
održavaju u našem gradu. Sla
ven Cukrov izabran je za pred
sjednika Vijeća korisnika uslu
ga, a Mate Laganović za pred
sjednika Vijeća davalaca uslu
ga. Za njihove zamjenike ime- 
novani su Branko (iojanović i 
Ivo Rendić. Za delegata u Op
ćinski komitet za komunalne 
poslove izabran je Ante Žera
vica predsjednik SlZ-a za ko
munalnu djelatnost općine.

u  S U S R E T  M IS -u
Adriana je, nema sumnje, najpopularnija maskota ovog 

ljeta. 1 dok ona mirno stoji, okružena zelenilom, na obali pred 
hotelom »Krka«, armija profesionalnih i  volonterskih radnika, 
angažiranih oko MIS-a nemaju miran san. Pedesetšest dana 
dijeli nas samo od skupa najboljih sportaša Sredozemlja, a 
preostalo je puno posla. No, valja vjerovati da će Igre u znaku 

Adriane proći mirno i uspješno.

D r a ž i l e  . j r e r o d l l i ”
Optimistička predviđanja đa će ova godina biti 

gotovo rekordna što se tiče uroda grožđa čini se, bit 
će obistinjena. Naime, kako govore sadašnje procjene, 
i ako potraju povoljne vremenske prilike, koje su do 
sada bile izuzetno pogodne za razvoj vinove loze i 
grožđa, ove se godine očekuje urod od 1600 vagona 
grožđa, dok je, za usporedbu, prošle jeseni ubramo sa
mo oko 700 vagona grožđa, od čega je dobiveno oko 
500 vagona vina.

Kako saznajemo, trenutno nema ni većih problema 
od uobičajene peronospore, od koje je lani dobar dio 
uroda bio uništen.

S druge strane prirod maslina neće biti na očekiva
noj razini, iako razvoj maslinova ploda trenutno teče 
u redu.

SREDINA mjeseca srpnja špica je turističke sezone, vrijeme najezde stranih i domaćih 
gostiju. U ove dane grad je gotovo od jutra do mraka preplavljen većim i manjim grupama 
turista gotovo iz svih krajeva svijeta. Plaže su prepune, hoteli jedva odolijevaju svojim broj
nim obvezama. I  turistički vodiči imaju »pune ruke« posla, jer nisu more i sunce jedino Što 
turiste privlači u naš grad i naŠ kraj — to su i brojni spomenici kulture. . .  Ovdje vidimo 
veću grupu turista iz evropskih zemalja na Trgu Republike prilikom razgledanja pet stoljeća 
stare Katedrale (dg).

Dovoljno
školskih

udžbenika
u šibenskim knjižarama ove 

godine naći će se dovoljan broj 
knjiga za sve učenike i stude
nte. Ovu informaciju dobili 
smo od poslovođa dviju šiben
skih knjižara, »Krešimir« i 
»Vladimir Nazor«. Za sada se 
mogu kupiti knjige od prvog 
do četvrtog razreda, a od pr
vog kolovoza trebaju stići za 
razrede od petog do osmog. U 
osmom mjesecu očekuju se i 
knjige za srednju školu i sve 
više škole. Za treći i četvrti ra
zred usmjerenog obrazovanja 
bit će također dovoljno knjiga 
s tim da se, s obzirom na razli
čita zanimanja, poslovođe šibe- 
skih knjižara o nabavci knjiga 
dogovaraju s nastavnicima. Pra 
tećeg školskog pribora ima u 
dovoljnim količinama. Svake 
godine knjige se kupuju u 
»zadnji čas«, pa da se izbjegne 
gužva bilo bi dobro da se knji
ge počnu kupovati što prije tj. 
već početkom slijedećeg mjese
ca.

F. P.



POMAKNUTI ROKOVI
(Nastavak sa 1. stranice)

svima stoji na raspolaganju po
duzeće »Knjigovođa« u kojem 
brzo i jeftino pružaju usluge 
te vrste. To je dokazao i pri
mjer jedne mjesne zajednice 
koja je imala teškoća s finan
cijskim poslovanjem, a u Knji
govođi« je završni račun izra
đen u jednom danu za samo 
šezdeset tisuća starih dinara.

Tako se te naše siromašne 
mjesne zajednice ponekad ra
sipaju novcem plaćajući prekr
šaje. A  za ilustraciju možemo 
spomenuti i to da većina od de
vedeset mjesnih zajednica na
še općine nema društvene pro
storije u kojima bi se djelat
nost mogla obavljati. U poslje
dnje vrijeme pokrenuta je ak
cija i da se na tom planu sta
nje bar donekle popravi. Ove 
godine su iz budžeta općine iz
dvojena za izgradnju i poprav
ke društvenih prostorija u dva
desetak mjesnih zajednica sred 
stva od milijun i sto tisuća 
dinara.

Najviše sredstava, od po sto 
tisuća, dobile su Mjesne za
jednica Bratstvo-jedinstvo i 
grupa mjesnih zajednica Bri
birskih Mostina.

Očekuje se da će na ovaj 
način biti riješeni osnovni pro
blemi društvenih prostorija, 
prijeko potrebnih za rad dru- 
štveno-političkih i drugih orga
nizacija u tim mjesnim zajed
nicama.

Tako će, primjerice, u Bri
birskim Mostinama konačno, 
nakon višegodišnjeg čekanja, 
biti dovršene društvene prosto
rije višestruke namjene.

Međutim, treba reći da prob
lem nije ovim riješen. Mnoge 
mjesne zajednice još uvijek ne
maju nikakvog prostora za rad, 
a neke se snalaze i održava
njem zborova na otvorenim 
prostorima.

Zato će se i ubuduće morati 
posvetiti veća pažnja daljnjem 
izdvajanju sredstava za izgrad
nju društvenih prostorija, kako 
bi se većini mjesnih zajednica 
poboljšali uvjeti rada, odnosno 
omogućile svestrane aktivno
sti. Zoran BUJAŠ

BRODARI 0 
EKONOMSKOJ 

STABILIZACIJI
u Rijeci je održana sjednica 

republičkog odbora sindikata 
radnika u morskom i riječnom 
brodarstvu, lukama i pristani
štima SRH.

Raspravljalo se u vezi s pro
gramom ekonomske stabiliza
cije. Naglašena je potreba do
nošenja programa u svim sre
dinama i obveza da se ovi 
dostave republičkom odboru 
do 15. rujna.

Rečeno je da će organizacije 
pomorskog brodarstva prići re
alizaciji plana izgradnje bro
dova u domaćim brodogradili
štima za period 1981. do 1985. 
godine, ali i da treba konačno 
riješiti probleme uvoza plovnih 
brodova, bez kojih se ne mo
že zamisliti ozbiljnije poveća
nje kapaciteta flote.

J. B.

SkHpštlna O SIZ-a 
usmjerenog 

obrazovanja
Skupština OSIZ-a odgoja i 

usmjerenog obrazovanja u po
morskom prometu održana je 
prije nekoliko dana u Splitu 
Prisustvovalo je 37 delegata 
organizacija udruženog rada iz 
Ploča, Splita i Šibenika.

Predsjednik Skupštine OSIZ- 
-a Vjekoslav Katačić osvrnuo 
se na pređeni put ove samoup
ravne interesne zajednice, te 
nagiasio, da je u potpunosti 
opravdala svoje postojanje, te 
da je i dalje treba razvijati na 
teritorijalnom principu.

U raspravi je istaknuta po
treba ovakve samoupravno in
teresne zajednice s tim što je 
naglašena potreba o školovanju 
i usmjerenju potrebnog profi
la kadrova za pomorsku priv
redu. Također je zaključeno, 
da se što više posvećuje pažnje 
oko usmjerenja uz rad, a da 
se što manje provodi vrijeme 
u školskim klupama, jer to 
traži udruženi rad, s obzirom na 
to da će se takvi kadar moći 
vrlo brzo uklopiti na radnom 
mjestu.

Za mandatni period od četiri 
godine za predsjednika Skup
štine kao predsjedavajućeg na 
jednu godinu ponovno je iz.a- 
bran Vjekoslav Katačić, ka- 
drovnik iz »Jadroslobodne«, 
Split, dok je za njegovog za
mjenika izabran Jovo Kašić. 
predstavnik pomorske škole 
Split. Izabran je i Izvršni od
bor OSIZ-a koji broji 9 čla
nova.

J. B.

r

Počele
pripreme

V .

za ovogodišnju akciju
Ovogodišnja akcija »Ništa nas ne smije iznena

diti« održat će se, kao što je poznato 13. i 14. listo
pada. No, već su počele pripreme kako bi akcija što 
bolje uspjela. Održan je sastanak Općinskog koordi
nacionog odbora za vođenje ove akcije na kojem je 
dogovoreno da se izradi prijedlog programa ovogo
dišnje akcije u našoj općini, te da se on početkom 
idućeg mjeseca prezentira odboru koji će tada zasje
dati u proširenom sastavu. Bit će tada određene 
konkretne akcije koje će se provesti u Šibeniku i 
mjesnim zajednicama naše općine.

Valja naglasiti da je prošle godine u akciji »Ni
šta nas ne smije iznenaditi« u našoj općini sudjelo
valo 50 tisuća građana, što je više ođ polovice cjelo
kupnog stanovništva. Akciju organizira Općinska kon
ferencija Socijalističkog saveza i u nju se uključuju 
ne samo jedinice teritorijalne obrane i civilne zaštite, 
već sve društvene organizacije u čemu svoje posebno 
mjesto imaju organizacije udruženog rada, mjesne 
zajednice, organizacije Narodne tehnike, izviđači i 
drugi.

Prošlogodišnja vježba ocijenjena je izuzetno po
voljno a posebno su se istakle Mjesne zajednice Šubiće- 
vac i Rakovo Selo, koje su, između ostalog, i za to 
dobile priznanja Općinskog i Republičkog štaba ci
vilne zaštite. Zbog tog ne treba sumnjati da će ovo
godišnja akcija nadmašiti onu iz prošle godine, jer 
svake smo godine bogatiji za jedno novo iskustvo 
i svake smo godine spremniji da branimo tekovine 
socijalističkog samoupravnog društva.

J
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Prilog povijesti K om u nističke partije Ju goslavije ( 1 0 )

PRIPREME ZA RAT
Naš feljton

piše:
Desanka Braslć

NAPADOM Njemačke na Poljsku 1. rujna 1939. 
god. započeo je I I  svjetski rat. Procjenjujući no
vonastalu međunarodnu situaciju KPJ uviđa da 
Jugoslavija neće moći izbjeći napadu fašističkih 
sila, pa zbog toga započinje sve intenzivnije pri
preme da te skore, dramatične događaje dočeka 
što spremnija. Izvršavajući zadatke svog generalnog 
sekretara Josipa Broza Tita, da ostvare »čvrstu 
povezanost svih dijelova Partije«, mnogi članovi 
CK KPJ odlaze širom zemlje, kako bi partijskim 
organizacijama pomogli u pripremama za posto
jeće događaje, organizacijski ih itčvrstili, a u nji
hov rad uključili i veliki broj simpatizera radi 
jačanje antifašističkog fronta. Tako kolovoza 1940. 
godine u Dalmaciju je došao i sam Josip Broz. 
Istog mjeseca sudjeluje on u radu Pokrajinske 
partijske konferencije u Splitu, na kojoj je osno
van Pokrajinski komitet KPH za Dalmaciju.

Istog mjeseca da bi se upoznao sa radom ko
munista u sjevernoj Dalmaciji, u Šibenik je stigao 
član CK KPJ Tone Tomšić. U cilju bolje poveza
nosti partijskih organizacija, što veće organizira
nosti u njihovu radu, osnovan je krajem kolovoza 
1940. godine Okružni komitet KPH za sjevernu 
Dalmaciju sa sjedištem u Šibeniku. Sekretar tog 
najvišeg partijskog foruma u gradu postao je 
Ante Jurlin,̂  a članovi su bili još i Ivo Družič, 
Fabijan Mrša, Stanko Mičin i Kamilo Pamukovič.

Vrlo brzo nakon formiranja CK SKH, osnovan 
je i Okružni komitet SKOJ-a. Sekretar mu je bio 
Miro Višić, a sjedište također u našem građu.

Osnivanje ovih visokih partijskih i skojevskih 
foruma uz već postojeće mjesne komitete, u 
mnogome je pridonijelo boljoj organiziranosti i 
koordiniranosti djelovanja oko 120 članova Partije, 
nekoliko stotina skojevaca i simpatizera. Njihova 
prisutnost osjeća se u svakodnevnom životu grada 
i njegova područja. Šibenski komunisti ukazuju 
na neposrednu opasnost od rata, šire antifašistički 
duh u narodu i pojačavaju borbu za poboljšanje 
uvjeta rada i života radnika. U URS-ovim sin
dikatima oni su na ključnim pozicijama. Rezultat 
toga česti su uspješno organizirani štrajkovi.

27. travnja 1940. godine započeo je uspješan 
osmodnevni štrajk 52 krojačka obrtnika.

8. listopada štrajka 210 radnika. Naime, u ovom

štrajku organiziranom kao protest zbog raspušta- 
nja URS-ovih sindikata u Splitu sudjelovali su 
radnici građevnih poduzeća, radnice tekstilne 
industrije Antić, električari i šoferi tvornice u 
Lozovcu, te brijački pomoćnici.

Više od dvadeset dana trajao je štrajk 22 
kvalificirana stolarska radnika iz 12 stolarskih 
radnji koji je započeo 13. prosinca iste godine.

Svi ovi uspješno završeni štrajkovi bili su djelo 
komunista i URS-ovih sindikata (radnici štrajkaši 
uglavnom su bili učlanjeni u URS), što naravno 
nije bilo nepoznato režimu, na što on odgovara 
zabranom djelovanja URS-ovih sindikata 30 pro
sinca 1940.godine.

U 1940. godini, komunisti Šibenika i okolice, 
osim sindikata, djeluju i preko HSS, a posebno us
pješno i preko stranke radnog naroda. Veliku po
bjedu postigli su oni svibnja 1940. godine kada su sa 
svojim kandidatskim listama u općinama Zlarin 
i Vodice izašli na općinske izbore. Odluka režima 
da izbore zabrani nije umanjila njihov uspjeh.

Uporna, upravo svakodnevna aktivnost komu
nista u tumačenju prorfašističke politike koju vodi 
vlada Kraljevine Jugoslavije, ukazivanje na nepo
srednu opasnost od rata i potrebu stvaranja 
vojnog saveza sa Sovjetskom Rusijom, imala je 
ogromnog uspjeha, o čemu svjedoči rezultat jedne 
od najvećih akcija organizirane i vođene od komu
nista u 1940. godini. Naime, 1. rujna te godine, na 
obljetnicu napada fašističke Njemačke na Poljsku, 
OK KPH za sjevernu Dalmaciju organizirao je 
antifašističke demonstracije. U Šibeniku i svim 
mjestima njegovog područja, demonstracije su u 
potpunosti uspjele. U njima je sudjelovalo nekoli
ko tisuća ljudi. Mnoge osobe su uhapšene. Među 
uhapšenim bilo je najviše komunista, a neki od 
njih kao Marijan Novak, Petar Grubišić i Dane 
Rončevič bili su osuđeni na kaznu robije koju su 
trebali izdržati u Lepoglavi. Zajedno s njima bio 
je uhapšen i predsjednik rajonske organizacije 
HSS, Andrija Šupe. Vrlo dobro organizirane bile 
su demonstracije u samom Šibeniku, gdje je u 
noći uoči demonstracija izazvan prekid električne 
struje (željezni lanac prebačen je preko električ
nog voda na Šubićevcu u blizini zgrade gimnazije), 
koji je trajao od 1,30 sati u noći do 8 sati ujutro.

Kroz to vrijeme grad je bio ispisan mnogobroj
nim parolama antifašističkog sadržaja i istican 
simbolom komunista — srpom i čekićem. Parole 
»Hoćemo savez s Rusijom«, »Hoćemo kruha, ne
ćemo rat«, »Dolje krvava vlada«, »Dolje imperija
listički rat«, »Živjeli radnici sela i grada«. Živjeli 
svi proleteri svijeta« i slično, koje su se pojavile 
i u Rogoznici, Primoštenu, Zlarinu, Prviću, Krap- 
nju. Zatonu i u drugi mjestima, bile su parole 
koje su izvikivali i demonstranti.

Vrlo interesantna bila je i akcija Radničkog 
nogometnog kluba »Šibenik«. Članovi kluba su 
1. rujna, nakon završene nogometne utakmice u 
Kninu na željezničkoj stanici pri povratku u Ši
benik pjevali komunističke pjesme i trostrukim 
»Zdravo« pozdravili »komunistički stisnutom pes
nicom«. Malo nakon toga, 28. prosinca iste godine 
je zabranjeno RSD »Šibenik«.

Uz rujanske demonstracije vezan je još jedan 
događaj — uspjela demonstracija oko 100 žena 
Zatona, Vodica i Prvića koje su 20. rujna pred 
Sreskim načelstvom demonstrirale tražeći da im 
se na slobodu puste muževi uhapšeni u rujanskim 
demonstracijama. Preko 30 žena je uhapšeno, a 
1 je zadržano na policiji.

Uspjeh rujanskih demonstracija našao se m  
dnevnom redu Okružne partijske konferencije 
koju je 4. studenog 1940. održao OK KPH za sje
vernu Dalmaciju u zgradi električne centrale na 
Slapovima Krke, u stanu Ive Družiča. Na konfe
renciji koja je trajala dva dana, a za čije održava
nje policija nije uspjela saznati, zaključeno je da 
se komunisti moraju još više angažirati, naročito 
u aktiviranju žena i jačanju povezanosti radničke 
i seljačke omladine.

Usprkos očitog nezadovoljstva naroda širom 
zemlje s politikom koju je vodila Kraljevina Jugo
slavija, vlada Cvetković—Maček potpisuje u Beču 
Trojni pakt 25. ožujka 1945. godine. Taj akt nap
ravljen mimo želja naroda izazvao je val demon
stracija u cijeloj zemlji.

I  u Šibeniku i okolnim mjestima (posebno u 
Vodicama), zaredale su demonstracije pod paro
lom »Bolje rat nego pakt« i »Bolje grob nego rob«.
(U slijedećem broju: Pripreme i dizanje narodnog 

ustanka)



AKTUALNO

Uloga SSRN u 
oblasti informiranja

SAVEZNA konfererLcijja SSRNJ lijpnja ove godine razma
trala je aktualna piitanija lu oblasti infoiimiranja i ostvarivanje 
uloge i zadataka Socijialističkog saveza i o tome usvojila prije
dlog zaikijučaka. Rasprave sekcija ili savjeta za informiranje 
u republičkim i pokraj'inskim konferencijama već se provode 
u svim redakcijama i kolektivima informativne djelatnosti, 
sekcijama i savjetima Socijalističkog saveza, društveno-,politi- 
čkim organizacijama, savezu novinara, delegatskim i drugim 
tijelima. Nedavno je u Zagrebu održana republička konferen
cija SSRN posvećena ovom pitanju.

U Prijedlogiu zaključaka kaže se da je poslije' kongresa 
SKJ snažnije nastavljen proces samoupravnog preobražaja 
javnog informiranja i da informativna glasila danas djeluju 
znatno angažiranije u analiziranju, izgrađivanju i afirmiranju 
društvenih procesa u socijalističkom samoupravljanju. Javna 
glasila, kaže se u Prijedlogu zaključaka, trebaju naročito posve
titi pažnju 'ključnim pitanjima nažeg razvitka, prije svega, 
samoupravnom organi2uranju udruženog rada, ekonomskoj 
stabilizaciji, delegatskom odlučivanju, učvršćiva'nju ravnopra
vnosti, bratstva i jedinstva naroda i narodnosti, dogovaranju 
i .sporazumijevanju republika i pokrajina, jačanju općenarodne 
obrane i sigurnosti zemlje, nezavisnosti i njenog međunarod
nog položaja na osnovi politike nesvrstavanja.

Ustav, ZUR stavovi X I kongresa SKJ i poruka druga 
Tita obvezuju sve činioce u informiranju da svoj rad usklađuju 
tako da se i ovim putom ostvaruje odlučujuća uloga radnih 
ljudi i građana u delegatskom sistemu. Još dosljednija i odgo
vornija treba biti uloga javnih glasila u procesu sve potpunijeg 
ostvarivanja ustavnog prava radnih Ij-udi da informiraju i da 
budu informirani. Javna glasila su obvezna da svoje informa-, 
tivne sadržaje traže i nalaze u samoupravnoj praksi radnih 
ljudi i građana i da se odlučno bore za javnost rada organiza
cija, organa i nosilaca javnih funkcija.

Uređivačkom politikom mora se osigurati da se afirmiraju 
uspjesi, napori i iskustva radničke klase i svih radnih ljudi, 
da se uočavaju uzroci i nosioci nesamoupravnog ponašanja i 
Ukazuje na pravce rješavanja društvenih problema na samo
upravnim osnovama. Tako će se brže prevladati uočene slabo
sti i pojave kao što su: nedovoljna otvorenost redakcija, 
nerazvijenost međuredakcijske suradnje, površnost u analizi
ranju društvene prakse, rutinerstvo, oportunizam i neutralizam, 
neprihvatljiva shvaćanja i vrijednosti i druge slabosti.

Posebno se naglašava potreba 'boljeg informiranja o životu 
i radu naših građana u inozemstvu i iseljenika, kao i aktivnon 
praćenje svjetskih zbivanja.

Osnivači, zajedno sa radnim ljudima u glasilima, treba da 
utvrđuju programsku orijentaciju i osiguraju njeno dosljedno 
ostvarivanje samoupravnim six>raizuimima. U tome valja pose
bnu pažnju pokloniti kadrovima.

Govoreći o materijalnom položaju listova u Prijedlogu se 
kaže da osnivač i društveno-političke zajednice moraju ubudu
će mnogo brže osiguravati sredstva za pokrivanje rasta onih 
troškova na koje ne mogu utjecati organizacije OUR-a info
rmativne djelatnosti, a u skladu sa dugoročnijim planovima 
razvoja.

(Iz servisa za regionalnu štampu)

Mjere
protiv

I Si. „Drvoprerađivača''

u rujnu druga smjena
Ovih dana posjetili smo »Drvoprerađivač«, radnu orga

nizaciju za proizvodnju građevne stolarije, ugrađenog namje
štaja, promet drva i proizvoda od drva.

Iako se već na samom dolasku osjeća poina radna atmosfe
ra zbog intezivnih radova koji se izvode za MIS, direktor radne 
organizacije dipil. inž. Ante Unić, našao je vremena da nas 
informira pomalo o svemu što se događa u ovom kolektivu.

Za sada možemo biti zadovoljni, iako nam predstoji još 
dosta rada i ulaganja u opremu, da bismo postigli još bolje 
rezultate, rekao nam je.

Poduzeće se bavi proizvodnjom i ugradnjom građevne sto
larije i enterijera. Do sada u prvom polugodištu od planirane 
proizvodnje ostvarene su oko dvije milijarde starih dinara. 
Nedavno su nabavljeni novi strojevi iz uvoza, koji su 'kvalite
tni i visokog učinka. Problem je u početku bio u tome da 
radnici nauče rukovati strojevima. Međutim sada je i to riješeno, 
ali da bi strojevi bili potpuno iskorišteni, te da bi se postigla 
puna rentabilnost, potrebno je raditi u velikim serijama. Od 
cjelokupne proizvodnje samo jedna četvrtina ide za potrebe 
šibenskog područja. Svi ostali radovi se izvode za područje 
od Zadra do Titograda.

Jedan od problema ove radne organizacije je nedostatak 
sušare za sušenje drveta. Očekuje se da će pitanje sušare biti 
riješeno u idućoj godini. U planovima za slijedeću godinu nala
zi se također i rješavanje skladišnog prostora, postavljanje 
trar. 'i;era među strojevima, te lakimica za laikiranje d boje
nje drveta.

Kolektiv sada broji oko 160 radnika koji rade samo u 
jednoj smjeni, a od prvog rujna počet će rad i druga smjena.

G. S.

Vjerujući da time jačaju plo
dnost svojih oranica, poljopriv
rednici su odvajkada nakon že
tve palili strništa i vatrom u- 
ništavali korov. Vatra na nji
vama posebno je učestala kada 
su kombajni zmijenili srpove 
i kose jer iza mehanizacije os
taje više strnike pa se računa 
da će i gnojidba paljevinom 
biti bolja. Protiv takvih uvje
renja i planirane vatre nitko 
ne bi bio da mnoge nisu za
vršile požarima većih razmje
ra i izazvali višemilijunske šte
te. Vatrena stihija izazvana u- 
pravo na taj način uništava vi
še tisuća rodnih stabala ma
slina, smokava, badema, čokota 
vinove loze; na stotine hektara 
pašnjaka, raslinja i šuma.

Sve se to zbiva unatoč izri
čitoj zabrani paljenjem strni
šta, korova, smeća i loženje 
vatre na nedopuštenim mjesti 
ma koju je početkom ovog 
ljeta donijelo Izvršno vijeće 
Skupštine općine Šibenik i op
ćinski Sekretarijat za unutraš
nje poslove.

Put do otkrivanja onih koji 
su na taj način izazvali poža
re nije lak i često se razbija 
u šutnju i »-»-solidarnost« sa su
sjedima prekršiteljima.

Najveći dio krivnje što uop
će dolazi do takvih prekršaja 
snose mjesne zajednice i njiho
vi štabovi za samozaštitu. U 
pojedinim mjestima i selima 
oni su uložili premalo truda u 
objašnjavanje i popularizaciju 
takvih i sličnih protupožarnih 
preventivnih mjera. Može se 
reći da nisu dovoljno shvatili 
svoju ulogu i obvezu u protu
požarnoj zaštiti, kao ni okol
nosti koje pogoduju naglom 
širenju vatrene stihije u ljet
nim danima.

Pouka iz ranijih slučajeva, 
plaćene milijunske štete i dru-: 
ge posljedice, obvezuje mjesne 
zajednice i njihove aktiviste na 
odgovorniji odnos prema tim 
zadacima, a isto tako i same 
poljoprivrednike koji bi ko
načno morali shvatiti da ne
opreznim paljenjem strništa i 
korova dovode u opasnost svo-- 
ju, tuđu i društvenu imovinu.

R. T.

O S V R T
A „Glas Vračara" piše

Mutne vode poslovnog morala
U POJEDINIM radnim organizacijama mo

že se često čuti kako im neko »-zakida«. Doho
dak im odnose druge radne organizacije. U 
tom krugu se ponekad nađe i pojedinac.

Da detaljnije objasnimo:

U mnogim servisima, na primjer, imaju 
norme o učinjenom poslu. Zaposleni u njima 
mirno će izdati račun da je popravak trajao 
nekoliko sati, iako je za to bilo potrebno jedva 
pola sata. Ako netko pita —  kako je moguće 
da se naplaćuje rad koji je  trajao nekoliko 
puta manje — čut će dobro poznati odgovor: 
to je naša norma. Svemoćna je, ta norma, a 
što iza nje ne stoji rad, to nikome ne smeta.

U vrijeme kada se mjere rezultati rada, 
neodrživo je da netko može za dva sata po
sla, bar prema normama mnogih servisa, da 
ostvari zaradu za puno radno vrijeme. Pošto 
su ovako naglavačke postavljene cijene uslu
ga — neminovno se nameće pitanje poslovnog 
morala tih organizacija. Ako je posao sklop
ljen između dvije radne organizacije — oči
gledno je da zaposleni u jednoj, mimo rezul
tata rada, uzimaju dohodak radnika druge or
ganizacije. Otuda se i čuje ono >meko nam 
zakida«.

Ovo je jedan dio priče o poslovnom mora
lu.

Drugi, ali ne i jedini primjer, pomanjka- 
^ j a  poslovnog morala, pogađa pojedince ako

se nađu između dva partnera koji ne vjeruju 
jedan drugome. U osiguranju »Dunav«, ako 
ste kod njih osigurani, a oštetio vam je auto
mobili netko tko ima policu »-»-Vojvodine« — 
uputit će vas tamo da rješavate svoje probleme. 
Normalno bi bilo da to radi osiguravajuća or
ganizacija čiju policu imate, ali će vam reći

— »Oni nama ne vjeruju.« I »Vojvodina« se 
tako ponaša kada je obrnut slučaj. Poslovni 
moral, i ne samo on, stigao je, dakle, dotle 
da se ne vjeruje drugom kolektivu koji može 
da »ide na ruku« osiguraniku, jer ne daje vla
stiti novac. Po tom čudnom poslovanju treba
lo bi, na primjer, ako je vinovnik saobraćaj
nog udesa netko iz nozemstva da pojedinac 
sam preuzme ulogu osiguravajuće organizacije

— da sam traga i prikuplja dokumentaciju 
prijeko potrebnu za nadoknadu štete.

Naravno, ovim ne iscrpljujemo listu onih 
koji se ponašaju suprotno dobrom moralu. 
Oni nastoje, kako se to kaže, »da love u mut
nom«. U tom »lovu « i u neizgrađenim siste
mima raspodjele i stjecanja dohotka, »pokri
veni« formalnim pravilnicima, pojedini ko
lektivi ne biraju žrtve. Tako se primjeri lošeg 
poslovnog morala šire u pojedinim sredinama, 
pa to, naizgled, postaje sasvim normalan na
čin »stjecanja dohotka«.

N. STANOJEVIC

Mooućflost još bolje suradnje
Nedavni boravak Karavana 

prijateljiSitva »ŠIBENIK — VR- 
ACAR« u  našoj sredini pred
stavio ao de još jednu potvrdu 
bl'LSikih bratskih veza radnih 
Id'Udi i građana obe komune. 
Istovremeno, ta manifestacija 
je po ko zna koji put pokazala 
značaj koji međuopštinska sa- 
radnja ima za razvijanje bratr 
stva i jedinstva naših naroda 
kao i za dalji razvoj samoup
ravnih socijalističkih odnosa u 
nas. Tim povodom razgovarali 
smo sa MIRKOM DUBAJICEM, 
predsednikom Koordinacionog 
odbora za međuopštinsku sara- 
dnjiu opštine Vračar.

Šibenik je opŠtina sa ko
jom Vračar najduže sarađu- 
je. Kako Vi ocenjujete sada
šnji stepen te saradnje?

Saradnja opština Vračar 
i Šibenik počela je pre nekolik 
ko godina, najpre između org
anizacija rezervnih vojnih sta- 
rešina, zatim omladine, da bi 
1974. godine bila potpisana 
Povelja 0 bratimljenju na os
novu koje je saradnja dalje 
unapređivana i razvijana. Ra
znovrsni su vidovi te saradnje 
— pored karavana koji se sva
ke godine organizuje, omladina 
ima zajedničke radne brigade, 
vrši se razmena dece i pionira,

po školama se organizuju na
gradne teme za učenike, a sve 
sa jedinstvenim ciljem da se 
žitelji naše dve opštine što više 
zbliže i da postanu prijatelji.

Sa Šibenkom smo ostvarili 
zaista celovitu saradnju, od dr
uštveno političkih struktura do 
organizacija udruženog rada, 
mesnih zajednica škola i drug
ih institucija. Naravno, nosioci 
te saradnje moraju biti upravo 
U subjekti, međutim, moram 
to da kažem, te strukture često 
imaju problema sa obezbeđiva- 
njem sredstava u ovu svrhu. 
Politički činioci treba pre sve
ga da rade na programu i 
sadržaju međuopštinske sarad
nje, a ne da se prevashodno 
angažuju na obezbeđenju sred
stava. Dakle, prilikom finansi- 
ranja mesnih zajednica treba 
voditi računa da se obezbede 
sredstva za međuopštinsku sa
radnju. Takođe radne organiz
acije treba u tu svrhu da an
gažuju određena sredstva, sa
moupravne interesne zajednice 
moraju finansirati aktivnosti 
spola, kulturnih i drugih insti
tucija na poslovima međuopšti
nske razmene.

(»Glas Vračara«, br. 189, 
2. V II  1979.)



Susret s Oliverom Dragojevićem

f f Vjeruj u ljubav
Ovog ljeta, barem đo sada, 

zahvaljujući slučaju ili dobroj 
organizaciji, Šibenčani i nji
hovi gosti ne mogu se potu
žiti da im manjka atraktivnih 
zabavno glazbenih priredbi. 
Na jednoj od njih sreli smo 
i po mnogima našeg najpopu
larnijeg pjevača Olivera Drago- 
jevića. Kako su dojmovi sa 
Splitskog festivala još uvijek 
vrlo svježi upitali smo ga nije 
li iznenađen što je njegova 
pjesma »Vjeruj u ljubav« 
ostala bez ikakve nagrade?

•  S obzirom na to da smo 
na prošlim festivalima osvaja
li nagrade pjesmama slične 
atmosfere, te smo ove godine 
Zdenko Runjić i ja dosta 
namjerno napravili drukčiju 
pjesmu, pogotovo što je bilo 
pritisaka sa strane da se po
navljamo. Bili smo svjesni da 
»Vjeruj u ljubav« nije pjesma 
za prvo slušanje, pa prema 
tome ni pjesma koju bi publi
ka odmah zdušno prihvatila. 
Dakle očekivali smo da neće 
hiti nagrađena. Međutim, mis
lim da ne griješim ako kažem 
da je to pjesma trajnije vrij- 
dnosti i nije nam nimalo žtio 
Što je sve to tako ispalo.

Oliver je ne samo stalni 
gost svih naših festivala zaba
vne glazbe, več i brojnih tele
vizijskih emisija, neizostavan 
je u radio programima, a

održava i velik broj koncera
ta. Boji li se da bi ga se pub
lika mogla zasititi?

#  Vrijeme dok si popularan 
treba maksimalno iskoristiti 
»reče nam Oliver«, a s obzirom 
na to da sam ne samo pjevač 
već i klavirist, budućnosti se 
ne plašim. Vjerujem da će 
posla za mene uvijek biti!«

Koju svoju interpretaciju 
držite najuspjelijom?

#  Svaku pjesmu doživlja
vam na svoj način, međutim 
»Galeb i ja « ima za mene 
posebno značenje. Bila je to

Na »Splitu « bez nagrade — 
— Oliver Dragojevič

HOUSTON: U redu Neil, vidimo te kako silaziš niz stepenice.
ARMSTRONG: U redu, upravo provjeravam kako se vratiti na 

prvu stepenicu Buzz, nije dovoljno niska ali odgovara 
da se vrati natrag. .

HOUSTON: U redu, pratimo te.
ARMSTRONG: Treba dobar skok.
HOUSTON: Buzz, ovdje Houston. F 2 i IflćO sekunde za sje- 

nastu fotografiju.
ALDRIN (BUZZ): U redu.
ARMSTRONG: Ja sam na najdonjoj skali. Noge lunarnog mo

dula utisnute su u površinu 1 do 2 inča^ Kad jo j se 
približiš, površina izgleda da je veoma fine građe, kao 
prah.

AMSTRONG: Sada ću sići sa lunarnog modula. Ovo je je
dan mali korak za čovjeka ali ogroman za čovječan
stvo.

Ovo je dio razgovora vođenog iz
među svemirskog centra u Houstonu 
i prvih ljudi na Mjesecu — Armstro- 
nga i Aldrina. Zahvaljujući izrav
nom televizijskom prijenosu čitavog 
su ga čuli milijuni ljudi širom svi
jeta. Riječi Armstronga »Ovo je ma
li korak za čovjeka ali ogroman za 
čovječanstvo« tvore poznati moto pro
grama »Apollo« i ukazuju na značaj 
i veličinu spuštanja p r ^  ljudi na 
Mjesec.

16. srpnja 1969. godine divovska 
raketa »Satum V« ponijela je u prav
cu Mjeseca trojicu astronauta (Edvvi- 
na Aldrina, Neila Armstronga i Mi- 
chaela Collinsa) — misija »Apolla 11« 
je time započela. Nakon četiri dana 
putovanja lunarni modul »Orao« spu
stio se u »More tišine«. Dan kasnije, 
21. VII 1969. godine Armstrong i Al- 
drin stupili su na Mjesec (Collins je 
ostao u komandnom modulu orbitn- 
rati oko Mjeseca). Odmah nakon si
laska, astronauti su isprobali djelo
vanje smanjene mjesečeve gravitacije 
na svoje tijelo te naučili kako da se 
kreću. Pokazalo se da je skakanje u 
dugačkim skokovima manje zamorno 
od koračanja. Zatim su prišli upoz
navanju i opisivanju terena izjaviv
ši da stajati na Mjesecu znači do
živjeti impresiju boravka u pustinji 
obojenoj raznim bojama. Aldrin ova
ko opisuje mjesečevu prašinu koja 
je prionula uz njegove noge:

»Boja moje obuće sasvim se pro
mijenila u . . . ne znam kako da o- 
pisem .. . neka vrsta kakaoa prekri
la mi je čizme«. Potom su astronauti 
bacili pogled na nebo i Zemlju. U 
vezi s tim zanimljivo je zapažanje 
Armstronga. »Nebo je veoma tamno s 
Mjeseca . .. Zemlja je zbilja veličan
stvena. Izgleda mala i udaljena... 
plave je boje . .. prekrivena je bije
lim nitima oblaka. Kontinenti se jas

no vide . . . imaju malo različitih 
boja«. Po upoznavanju terena dvojica 
ljudi su prešli na rad — snimili su 
čitav niz fotografija i filmova, posta
vili uređaj za ispitivanje Sunčevog 
vjetra, instalirali seizmograf i speci
jalni laserski reflektor te sakupili u- 
zorke mjesečevog kamenja i pijeska.

prekretnica u mom stilu pje
vanja, jer sam đo tada važio 
za »urlatora«. Sjetite se samo 
»Ca će mi Copacabana« i 
»2002-ge godine u Splitu«! 
Inače na koncertima najradi
je pjevam »K ljuč života«, ali 
u drukčijem aranžmanu od 
onog kojeg poznajemo s plo
ča.

Izišla je i vaša nova LP 
ploča »V jeru j u ljubav«. Kak
ve novosti ona donosi?

•  Pored nekoliko već dob
ro poznatih brojeva kao što 
su »Danijela«, »Nocturno« itd., 
na njoj se nalazi »objašnjava 
nam Oliver«, i veći broj potpu
no novih skladbi Z. Runjića 
na stihove naših provjerenih 
tekstopisaca. Posebno bih že
lio skrenuti pažnju na »Bala
du o ćaćinom satu« za koju 
je izvrstan tekst napisao vaš 
Šibenčanin Krste Juras. Nad
am se da će se dopasti mojoj 
publici.

Razgovor vodio:
Tome MILETA

Na šibensku rivu, uz benzinsku stanicu, ovakva slika go
tovo je svakodnevna: jata turista koriste predah da se opskrbe 

gorivom, prošetaju rivom  i odmore. •.

studenti u turističkoj sezoni
Radi ih više od 700

Početkom ove godine u Šibe
niku je osnovan Studentski 
centar koji od tada vrlo uspje

šno surađuje s radnim organi
zacijama zapošljavajući učla
njene učenike i studente i to

Povodom 1 0soblje!niče spuštanja 
prvo^ čovjeka na Mjesec

Pobjeda
Po završetku četnje Mjesecom duge 
više od dva sata Armstrong i Aldnn 
počeli su se pripremati u lunamom 
modulu za povratak kući. Među mno
gobrojnim instrumentima, koje su 
prvi ljudi na mjesecu ostvarili, na-

Povratak iz Svemira

laži se i jedna metalna pločica sa 
slijedećim tekstom: »Ovdje su ljudi 
sa planete Zemlje prvi put stavili 
nogu na Mjesec. Srpanj 1969., A. D. 
Došli smo u miru za cijelo čovječan
stvo«.

To su bili neki trenuci povijesnog 
posjeta prvog čovjeka na drugo sve
mirsko tijelo. Osnovna važnost tog 
događaja leži u činjenici da se ze
maljski život, koji se na našoj pla
neti razvija tijekom milijuna godi
na, prenio po prvi put u jedan dru
gi svijet. Čovjek se otisnuo u Sunčev 
sustav, čovječanstvo otada gleda na 
Zemlju s jednog novog aspekta — 
dobilo je svemirsku viziju jedinog 
mjesta u Sunčevom sustavu u kojem 
od davnina postoji život. Po tome let 
Apolla 11« spada u najveća dostignu
ća našeg vremena.

Postoji mogućnost (o kojoj se za
sad samo nagađa da se na Mjesecu 
izgradi stalna znanstvena stanica ko
ja bi sadržavala i astronomski ojjser- 
vatorij. Zvjezdarnica na Mjesecu ima
la bi odlične perspektive zbog izvrs
nih opažačkih uvjeta. Ukoliko dođe 
do ostvarenja takvog projekta i on 
se pokaže korisnim, svi najgori i ula
ganja u program »Apollo« (i one koji 
su mu prethodili) potvrdili bi još 
jednom svoju opravdanost.

»Apollo« je do sada najveći i naj
složeniji svemirski program. Trajao 
je od 1969. do 1972. godine. Da se 
realizira, trebale su dugogodišnje pri
preme u kojima su surađivali znan
stvenici i stručnjaci iz čitavog svi
jeta.

Branimir PRGIN
Astronautička sekcija HPD

na obostranu korist. Do sada je 
u Studentskom centru prijav
ljeno 1100 učenika i studenata, 
a u ovom trenutku ih radi ne
što više od 700. Najviše ih je 
zaposleno, s obzirom na turi
stičku sezonu, u ugostiteljstvu, 
u turističkim društvima po 
mjesnim zajednicama, zatim 
u skladištima »-Sibenke«. Sat
nica svakog studenta i učenika 
je najmanje 25 dinara. Ima i 
onih radnih organizacija koje 
plaćaju manje od tog iznosa, 
međutim u takve radne orga
nizacije Studentski centar ne 
šalje svoje učenike i studente, 
sve dotle dok se posao može 
naći i negdje drugdje.

I rješavanje najvažnijih pro
blemi, smještaja i prehrane, 
pokrenuti su s mrtve točke. 
Prehrana je organizirana u re
storanu »-Rijeka«, s tim da je
dan dio obroka plaća student, 
a drugi, veći dio OSIZ za stan
dard učenika i studenata. Jed
nodnevna ishrana jednog stu
denta staje 45 dinara, odnosno 
mjesečno 1070 dinara. Među
tim, ovakav način prehrane ni
je najprikladnije rješenje. Za 
sada se u restoranu »-Rijeka« 
hrani oko 60 učenika, no taj 
broj će se povećavati ,pa je ot
varanje restorana na principu 
samoposluživanja prijeko pot
rebno.

Smještaj učenika i studenata 
još uvijek nije organiziran, ali 
Studentski centar namjerava u 
suradnji sa SOUR-om »Šiben- 
ka« riješiti i taj problem. U 
Centru također razmišljaju đa 
se smještaj organizira kođ pri
vatnika koji ljeti sobe iznaj
mljuju turistima^ a koji bi, 
smjestivši studente i učenike 
tokom godine, bili oslobođeni 
poreza.

Radna organizacija Student
ski centar trenutno je smješte
na samo u jednoj prostoriji pa 
je od samog konstituiranja sta
lno prisutan problem poslov
nog prostora.

F. P.
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Biličani mijenjaju 
izgled naselja

Mještani Bilica mogu zaista biti ponosni za sve ono Što 
su postigli na planu razvoja svoga sela i njegova otvaranja 
turistima.

Napornim radom, velikim brojem dobrovoljnih radnih sa
ti, ulaganjem u novcu i na druge načine i najmanji zaseoci 
ovog kraja dobili su struju, vodu i u najnovije vrijeme asfalt.

— Kad se nešto žarko želi sve se može postići — kaže 
nam Milan Pilizota, iz najmanjeg zaseoka Bilica, PilUote, koje 
je nedavno dobilo asfaltnu vezu sa cestom što povezuje Ši
benik s Drnišom. Eto, ja imam dva sina i svi smo, kao i naši 
ostali mještani, odvajali novčana sredstva i uložili dosta truda 
i znoja kako bismo dobili asfalt. Sretni smo jer smo u tome 
uspjeli.

E. DESNICA

Obustavljena obustava 
samodoprinosa

POČETKOM ove godine u 
Mjesnoj zajednici Dubrava i 
zaseoku Škugori južni, prove
den je referendum o uvođenju 
samodoprinosa za uređenje 
mjesta i asfaltiranje putova. 
Međutim, uskoro nakon toga, 
Izvršnom vijeću Skupštine 
općine stigli su zahtjevi za 
obustavu samodoprinosa koje 
su potpisale grupe građana.

Tako je, da spomenemo, 
grupa od 25 građana podnije
la Skupštini općine zahtjev 
za obustavu, jer se, prema 
njihovim navodima, radilo o 
korištenju sredstava samodo
prinosa za privatne svrhe. Uz 
to, spomenuto je da referen
dum o uvođenju samodopri
nosa nije proveden na pravi
lan način, jer su glasanju pri
sustvovale i malodobne osobe.

Komisija za propise Skup
štine općine ispitivala je toč
nost tih navoda, kako bi 
mogla biti donesena odluka 
o eventualnoj obustavi. Među
tim, pokazalo se da je sve 
teklo prema Zakonu. Savjet 
Mjesne zajednice Dubrava do
nio je odluku da se pristupi 
referendumu na kojem se za 
uvođenje, prilikom glasanja, 
izjasnilo 60 posto mještana. 
Istodobno je utvrđeno da će

rr HIstrion'' 
gostovao 
u Betini

u  Betini je u ponedjeljak, 
16. srpnja gostovala Glumačka 
družina »Histrion^ iz Zagreba 
s predstavom »^Glumijada iliti 
Dnevnik družine Bezciljnijeh-«, 
autora Mujičića-Senkera-Škra- 
be i Dedića. Ova družina, sar 
stavljena od profesionalnih glu 
maca zagrebačkih kazališta, 
studenata kazališne akademije, 
muzičara, pisaca i slikara, pod 
umjetničkim vodstvom Zlatka 
Viteza, vrlo je ležerno i nepo
sredno, u pohvalnoj maniri 
pravog pučkog teatra, osvojila 
Betinjane i betinske goste koji 
su se te večeri zatekli na be- 
tinskoj rivi, »^Jedini profesio
nalci na svijetu koji rade — 
besplatno«, kako sebe rado na
zivaju članovi ove družine, isto 
su kao i prije tri godine kada 
su ovdje gostovali s »-Domago- 
jadom«, u hipu osvojili simpa
tije velikog broja gledalaca i 
zacijelo će im ostati u lijepoj 
uspomeni. Stoga možemo slo
bodno reči da »-Histrion« Beti- 
njani očekuju i priželjkuju i 
idućih godina.

T. URODA

Betlnjani na smotri 
folklora u Zagrebu

Članovi folklorne skupine 
Kulturno umjetničkog društva 
»Zora« iz Betine ove će go
dine po treći put sudjelovati 
na Međunarodnoj smotri fol
klora u Zagrebu, jednoj od naj
većih manifestacija te vrste u 
našoj zemlji, što svakako pred
stavlja uspjeh kada su u pita
nju folklorna društva našeg 
kraja. Imajući u vidu da će Be- 
tinke i Betinjani jedini zastu
pati cijelo šire područje Šibe
nika i Zadra na ovoj velikoj 
kulturnoj priredbi, lako se do
lazi do zaključka da su njihovi 
raniji nastupi 1967. i 1968. go
dine bili više nego uspješni i 
da je ovo društvo steklo veliki 
ugled u folklornim krugovima, 
a koji i ovaj put treba oprav
dati. Činjenica da se smotra 
folklora u Zagrebu održava 
ljeti t.j. od 22. do 28. srpnja, 
te da se vrlo opsežne i inteziv- 
ne pripreme vrše upravo u 
vrijeme kada je većina člano
va najviše zauzeta raznoraznim 
poslovima (ipak pronađu do
voljno vremena za probe), ne 
možemo a da ne pohvalimo izu 
zetan entuzijazam i ljubav za 
čuvanje i njegovanje kulturnog 
blaga svog mjesta i kraja, te 
nastojanje da se sve to i pre
zentira najširem auditoriju.

Inače KUD »Zora« osnovan 
je odmah poslije rata, no na
kon dužeg prekida ponovno je 
aktivirano 1967. godine. Osim 
već spomenutih nastupa na za

grebačkim smotrama, Betinja
ni su dvaput nastupali na 
»Vinkovačkim jesenima« i to 
1971. i 1978. godine, 1976. go
dine su nastupili na »Smotri 
radničkog kulturnog stvarala
štva« u Šibeniku, 1978. godine 
su bili sudionici »Mediteranske 
smotre folklora« u Trogiru i u 
još niz priredbi u svom mjestu 
i izvan njega. Za svoj svesrdan 
i uspješan kulturni rad »Zora« 
je 1975. godine nagrađena i 
»Nagradom grada Šibenika«.

Osim folklorne skupine u 
svom sastavu KUD »Zora« ima 
još dramsku, literalnu i likov
nu sekciju, te mjesnu čitaonicu 
s knjižnicom. Nažalost ostali 
dijelovi Društva nisu toliko ak
tivni i uspješni kao »folklora- 
ši«, a razloge toga tr^ba tra
žiti prvenstveno u nedostatku 
sredstava i stručnog kadra za 
vođenje zainteresiranih ljudi, 
što je, uostalom, slučaj i u 
najvećem broju ovakvih orga
nizacija na našem području.

Ako se izuzmu već spomenu
ti problemi, problem pomlađi
vanja ostaje najviše prisutan. 
No, sudeći po rezultatima po
stignutim u zadnje vrijeme, či
ni se da se situacija kreće po
voljnijim tokovima, što je i 
najveći uspjeh koji uz nastu
pe može postići jedno ovakvo 
društvo.

T. URODA

se od sredstava samodoprino
sa asfaltirati putovi kroz zase
lak Škugori južni i priključci 
do glavnog puta. Dakle, očig
ledno je da se nije radilo o 
privatizaciji. Osim toga svi 
glasači, koji su glasali na re
ferendumu imali su pravo 
glasanja.

Zbog svega toga preporu
čeno je da se uvođenje refe
renduma ipak odobri. Što je 
na sjednici Vijeća mjesnih 
zajednica i usvojeno.

Z. B.

Krotke vijesti

TRIBUNJ

PRVI GLAS ŠIBENSKE 
RIVIJERE U TRIBUNJU 
Tribunj će ovo ljeto bili bo

gatiji za jednu kulturno zabav
nu manifestaciju. U organizaci
ji i pod pokroviteljstvom za
grebačke »Estrade«, Poljopriv
redne stanice i Turističkog dru 
štva iz Tribunja, po prvi put 
će se održati takmičenje ama
tera pjevača za prvi glas Ši
benske rivijere«. Na glavnoj 
večeri što se održava 25. srp
nja uz pratnju VIS-a »Corone« 
iz Zagreba nastupit će 20 naj
boljih na audiciji, (rf)

Klapa »Tribunjke« s uspjehom nastupa na Omiškom festivalu

I z  U a d r to v c a

Mladi najaktivniji

Draga, danas se nećemo 
vidjei. Parni sam

(Karikatura: D. Pavasović)

SSO Jadrtovac broji ne više 
od četrdesetak članova. Iako 
malobrojni, Jadrtovčanima je 
ove godine pripala čast da kao 
najaktivnija omladinska orga
nizacija na šibenskom podru
čju nose općinsku štafetu.

Omladinska se organizacija 
uklopila u akciju asfaltiranja 
Jadrtovca i njegova prilaza. 
Radne su akcije znale trajati 
i po pet dana. Ni jedan praz
nik nije prošao, a da omladin
ci i omladinke Jadrtovca nisu 
održali po koju predstavu s 
kojom su gostovali u Danilu, 
Vrsnom i Vrpolju. Možda je i 
to jedan od razloga zašto je 
ovo mjesto izabrano da bude 
domaćin smotre »Mladi s T i
tom u slobodi«. Sasvim je ra

zumljivo da velik broj članova 
ove organizacije ima diplomu 
završene Političke škole u Ši
beniku. I na području sporta 
imponira činjenica da ovo ma
lo mjesto ima dvije momčadi 
malog nogometa koje se s us
pjehom natječu u šibenskoj li
gi. Osebujan se uspjeh omla
dinske organizacije očituje na 
polju suradnje sa pripadnici
ma JNA. Za uspješnu surad
nju, Jadrtovčani su prošle go
dine nagrađeni plaketom JNA. 
Rečeno nam je da je za njih 
to priznanje tim vrednije što 
su oni jedina omladinska or
ganizacija u našoj republici 
koja se može podičiti takvom 
pohvalom.

Stipe GRGAS

O T V A R A N JE C ESTE 
JADR TO VAO -R IB N IČ Kr 

M OST
Slijedeće subote, 28. ovog 

mjeseca, bit će na svečan način 
puštena u promet dionica ces
te Jadrtovac — Ribnički most, 
dužine dvije tisuće i dvjesta 
metara.

Tom prilikom bit će u 16 
sati priređen narodni zbor, a 
svečanosti će, kako se očekuje, 
prisustvovati, pored brojnih go
stiju, predstavnici društveno- 
-političkih organizacija naše 
općine.

Za cestu su izdvojena sred
stva od dva milijuna i dvjesto 
tisuća dinara. Oko milijun i 
250 tisuća osigurao je SIZ za 
lokalne ceste, a ostatak sami 
mještani Jadrtovca izdvaja
njem jednomjesečnog osobnog 
dohotka i dobrovoljnim radom.

Z. B.

RASLINA

VODOVODNI KANAL

Stanovnici Mjesne zajednice 
Raslina rade na iskopu vodo
vodnog kanala od Bilica do Ra- 
sline. Kanal će biti dug dvije 
tisuće metara. Sredstva će se 
osigurati iz fonda za nerazvi
jena područja općine Šibenik 
te dobrovoljnim radom i prilo
zima mještana. Istodobno se 
radi i na postavljanju telefon
ske mreže, (sc)

z a b l a Ce

OSNOVAN AKTIV ŽENA

U ožujku ove godine u Zab- 
laću je osnovan Aktiv žena. 
Iako broji 102 člana, Aktiv je 
od svog osnutka zabilježio ne
koliko vrijednih uspjeha. Tako 
je prošlog mjeseca organiziran 
izlet na Jablanicu i još neko
liko mjesta koja je proslavila 
naša revolucija. Žene su dale 
najveći doprinos akciji uređe
nja mjesta za doček turističke 
sezone. U nekoliko dana očisti
le su park na obali, a prošlog 
su tjedna uradile mjesno gro
blje. (sg)

TRIBUNJ

PREVENTIVNA PROTU
POŽARNA ZAŠTITA

Štab općenarodne obrane po
duzeo je sve preventivne pro
tupožarne mjere. Uvedeno je 
stalno dežurstvo u koje su uk
ljučeni građani od 20 do 50 
godina životne dobi. Dežura se 
svakog dana od 8 do 21 sata 
i to u dvije smjene. Primjer 
Tribunjaca trebali bi slijediti 
mještani i ostalih mjesta opći
ne. (rf)
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TR G O V IN S K I C E N T A R  Prelaz na Četiri smjene
sa svim pratećim objektima

Kako smo već pisali o tome 
da će Šibenik dobiti u proljeće 
robnu kuću, to smo htjeli oba
vijestiti naše građane kakva će 
ona izgledati, što će pružati, 
koliki i kakvi su kapaciteti, pa 
smo se ponovno obratili direk
toru Maksimu Brkiću-Panciro- 
vu s nekoliko pitanja.

•  Kakve će prostore 
robna kuća?

imati

— U svom sastavu robna ku
ća će imati 13 odjeljenja sa 
ukupnom površinom prodajnog 
prostora od 4.600 četvornih me
tara. Ukupni prodajni prostor 
organiziran je tako da na opti
malan način prikaže asortiman 
pojedinog odjeljenja robne ku
će. Odjeljenja robne kuće po 
površini imat će od 170 čet
vornih metara za prodaju spor
tske opreme do 760 četvornih 
metara za prodaju konfekcije.

U T2 poslovnih prostora sa 
ukupnom površinom od oko 
1.500 četvornih metara, bit će 
banka, restoran za samoposlu
gu, optički servis, novinski ki
osci, cvjećarna, turist- biro, fri- 
zerski salon itd.

Diegled vozila
AUTOTRANSPORTNO podu 

zeće Šibenik OUR »Jadranser- 
vis-održavanje« čini napore na 
poboljšanju usluga. Od prije 
mjesec dana otkako je tehnič
ka služba ovog servisa nabavi
la specijalni aparat za ispitiva
nje prednjeg trapa na vozili
ma tehnički pregledi su daleko 
kvalitetniji i sigurniji. Kolek
tiv >->Jadranservisa« ulaže na
pore kako bi na taj način pri
donio većoj sigurnosti sudioni
ka u prometu na našim cesta
ma.

Nabavljen je također i in
strument za ispitivanje količi
ne ugljičnog monoksida u is
pušnim plinovima.

Ovo je samo dio naših na
stojanja da pridonesemo sigur
nosti na našim cestama, rekao 
nam je Ivo  Škarica, kontrolor 
tehničke ispravnosti vozila. 
Svim ovim mjerama nastojimo 
spriječiti da neispravna vozila 
budu potencijalni uzroci sao
braćajnih nezgoda.

G. S.

•  Hoće li robna kuća biti po
duzeće za sebe, ili . . .  ?

— Robna kuća koja je 
danas konstituirana kao radna 
organizacija u osnivanju u 
sklopu SOUR-a >>Sibenka«, na
kon završetka izgradnje i puš
tanja u eksploataciju, djelovat 
će kao OOUR u Radnoj orga
nizaciji »Maloprodaja-«-« SOUR-a 
»Sibenka«.

•  S robnom kućom šibenska 
trgovina će postati komple
mentarna. Sto će grad do- 
bOiti s tim i hoće li se 
rasteretiti uži centar grada, 
koji je sada ujedno i trgo
vinski centar.

— Puštanjem u eksploataci
ju robne kuće i ostalih sadr
žaja u ovom prostoru očekuje 
se da će trgovački centar gra
da pomaknuti iz današnjeg 
strogog centra, jer se na osnovi 
iskustava drugih gradova može 
utvrditi da je  frekvencija po
trošača najvećim dijelom us
mjerena prema robnoj kući. 
Dobit će se idealna mogućnost 
da većinu današnjih prodavao
nica uglavnom smještenih u 
centru grada specijaliziramo u 
butique, ili slične oblike pro
daje, odnoso da pojedine pro
davaonice prelociramo u od
ređene dijelove grada, gdje do 
sada nisu bile zastupljene. U 
rješavanju ovog problema po
duzeti su koraci na izradi ana
lize stanja maloprodajne mre-

•  Kako će biti organizirano 
parkiranje voz*ila?

Problem parkiranja je jed
nim dijelom riješen jer je u 
podzemnom parkiralištu pred
viđeno parking mjesta za 120 
automobila, te se upravo sada 
radi na izradi projekta za rje
šavanje parking prostora na ot
vorenom za potrebe od najma
nje 200 automobila. Da bi se 
racionalno mogao iskorištavati 
cjelokupan parking prostor pri
jeko je potrebno da bude pod 
posebnim režimom eksploataci
je, odnosno korištenja parking 
prostora na određeno' vrijeme.

•  Kakav će biti asortiman i 
nabava robe?

Današnji nedostaci u asorti
manu pojedinih artikala mogu 
se pravdati i neadekvatnim 
prostorom. Međutim, robna ku
ća kao prodajni sistem, gdje je 
pod jednim krovom omogućena 
ponuda velikog asortimana uvi
jek ima i mora imati razno
vrsnu ponudu sa uvijek novim 
i širokim spektrom robe. Na
ime, i sami proizvođači zainte

»NAPRIJED« SOBOSLIKARSKA I LICILA€KA  
RADNA ORGANIZACIJA

R A D E  Z A  M I S
Soboslikarska i ličilačka radna organizacija »Naprijed«, 

ove sazone ima pune ruke posla. Radi se na nekim objektima 
za MIS i to na stadionu »Rade Končar« i hangaru za veslačku 
stazu u Zatonu. Ranijih godina radove su pretežno izvodili iz
van Šibenika, ali ove godine svi kapaciteti su zauzeti radovi
ma upravo u našem gradu. Već su završene fasade hotela »Ja
dran« i zgrade Skupštine općine, a u toku su izvođenje rekla
ma na fasadama uočljivijih zgrada. U te svrhe kolektiv je 
nabavio novu skelu, koja će kad bude kompletirana omogu
ćiti radove na oko 1000 četvornih metara.

Inače ovaj kolektiv koji broji oko 80 zaposlenih od čega 
65 proizvodnih radnika, vrši pripreme za preseljenje na novu 
lokaciju u Bilicama, gdje se već nalaze radne organizacije 
»štampa« i »Drvoprerađivač«.

G. S.

resirani su za asortiman pro
daje u robnoj kući, kao speci
fičnom obliku prodaje, te će
mo zajedno sa našom komerci
jalnom službom RO »Veletrgo
vina« uvijek nastojati poduzi
mati energične mjere u opskr
bljenosti robne kuće.

Još bih dodao da će u robnoj 
kući biti zaposleno 200 specija
liziranih radnika koji će raditi 
non-stop.

Razgovarao:
Ž. KRNCEVIC

Dopušten 
ulov školjaka

Na posljednoj sjednici Skup
štine općine odobrena je izmje
na Odluke o morskom ribar
stvu, prema kojoj će biti 
dopušten organizirani ulov ško
ljaka duž obale šibenske opći
ne. Ulov je dopušten, kao što 
smo već pisali u jednom od 
prošlih brojeva, duž cijele oba
le od tvrđave Sv. Nikole, u 
kanalu Sv. Ante, šibenskom za
ljevu do skradinskog mosta, 
osim u blizini važnijih objeka
ta, luka, lučica, kupališta i uz 
tvorničke objekte.

Organiziranim ulovom bavit 
će se poduzeće »Riba-« iz Šibe
nika, a u tu svrhu bit će zapo
sleno dvanaest radnika.

Z. B.

U proteklih šest mjeseci »Po- 
liplast« je proizveo 1700 tona 
raznog plastičnog materijala. 
U odnosu na isto razdoblje 
prošle godine to je porast od 
12,3 posto. Količinski plan za 
polugodište je premašen za oko 
300 tona, a financijski za 25 
posto. Financijski rezultati za 
polugodište nisu definitivni već 
se temelje na nenaplaćenoj re
alizaciji i procjeni zaliha. Mo
že se utvrditi da će rezultati 
ukupnog prihoda biti u grani
cama plana ali će se na njima 
osjetiti negativne okolnosti po
slovanja. Tu se prvenstveno 
misli na nepovoljno kretanje 
cijena sirovina koje su poskup- 
jeie od 50 do 100 posto u odno
su na prošlu godinu. Energet
ska kriza, neizvjesna situacija 
sa naftom, kao i činjenica da 
»Po lip last« polovicu svojih si
rovina uvozi, jesu elementi ko
ji otežavaju poslovanje ovog 
kolektiva. Budući da su cijene 
pod društvenom kontrolom, ne 
postoji automatizam porasta ci
jena prerađevina koji bi pratio 
porast cijena sirovina.

Radnici »Polip lasta« poseg
nuli su za internim rješenjima 
u nastojanjima da prevladaju 
teškoće. Uvođenjem četverobri- 
gadnog sistema teži se za mak
simalnim korištenjem kapaci
teta što je prioritetan cilj svih 
stabilizacijskih mjera. Od osta
lih mjera navedimo racionali
zaciju korištenja materijala, 
smanjenje škarta, porast kva
litete i disciplinu na radnom 
mjestu.

Radna organizacija »P o li
plast« dobitnik je više prizna
nja za postignutu kvalitetu, a 
i četiri »Oskara« za ambalažu«. 
U jačanju materijalne osnove

i očuvanja stečenog ugleda, 
ova radna organizacija će u te
kućem srednjoročnom razdob
lju (1976— 1980.) izvršiti sve
ukupnu modernizaciju kapaci
teta proizvodnje i poslovnog 
prostora.

Umjesto nefunkcionalnih ob
jekata naslijeđenih od starih 
postrojenja »Jadranke«, inve
sticijskim ćê  se programom 
modernizacije stvoriti nova, 
suvremena tvornica. Investicija 
iznosi 150 milijuna dinara od 
čega je  120 osigurano kreditom 
od Jadranske banke, a preosta
li dio je namiren iz vlastitih 
izvora. U prvoj etapi rekon
strukcije, izgradit će se tvor
nička hala u koju će se prelo- 
cirati postojeći i nabaviti novi 
kapaciteti za preradu visoko- 
tlačnog polietilena.

Druga etapa predviđa da se 
u nastali prostor proširi i mo
dernizira pogon za preradu ni- 
skotlačnog polietilena i poli- 
propilena u pleteno-tkanu i os
talu ambalažu. Uvoz nove op
reme neće predstavljati prob
lem jer »Polip last« već ima 
odobrena uvozno-devizna prava 
od SlZ-a za ekonomske odnose 
sa inozemstvom. Kad se aktivi
raju modernizirani kapaciteti 
današnja veličina proizvodnje 
od oko 3,300 tona godišnje po
većat će se na više od 5,000 
tona. Broj zaposlenih koji da
nas iznosi 320, u skorašnjoj će 
budućnosti, nakon rekonstruk
cije, biti povećan za oko 130 
do poboljšanja osobnog i za- 
radnika. V jeruje se da će doći 
jedničkog standarda zadovolje
njem stambenih i ostalih dru
štvenih potreba.

S. GRGAS

ESTRADNA 
PUAČKA 

I OSTALO...
Nela Eržišnik

Postaje već pravilom da u Šibeniku Ifeti, 
gostuju razne estradne grupe i grupice na- . 
mijenjene najširem puku. Tu se najčešće 
javljaju »slavna« i manje »slavna« imena do
maće sorte i pasmine. Revija »Jadran 79« bi
la je jedna od tipičnih i savršen ogledni uzo
rak za takav tip zabave. Započela je osmije
hom čovjeka koji naplaćuje ulaznice za ne- 
numerirana sjedala i podrugljivom tvrdnjom 
»eh, što je to sto dinara za ulaz na ovakvu 
priredbu...« A zatim, pred očima publike 
sastavljene uglavnom od malograđanskih 
kreatura što se u prelazu iz dalmatinskih se
ljačkih »gumaša« u građansku cipelu redo
vito zadržavanju na ovakvim pučkim vese
ljima, redaju se najpompoznije omiljena im 
imena s televizije, radija i festivala... Malo 
UMAH-ove modne revije, kostima, šalova i 
kapa za svježe odroni publikum, tisuću i 
jedna reklama, pa opet nešto »za dušu«. Jef
tini vicevi Šaše Zalepugina, neukusno »šmin- 
kanje« Drage Čuline o njegovom »znanju 
šest stranih jezika. . instrumentalna ma
sturbacija zagrebačke skupine »Meteori« itđ. 
Zadivljuje činjenica da se već navedeni na
dasve cijenjeni publikum uglavnom libi od
laska na seosku »cajku« u krčmi, a s bez
graničnim uživanjem konzumira prizemne i 
licemjerne seksualne i druge ofucane izreke 
i aluzije Mele Eržišnik (»ah, šta vam to cr

veno visi među nogama...«, »kad dođem u 
Šibeniku vijek me netko okine. . . « )  U službi 
niskih strasti bile su i razgolićene Člani
ce »Mirzinog jata« pa je tako ova revija po
put seoskog veselja imala i svoj sajam ži
vog mesa. Vrhunac kiča i podilaženja ni
skom ukusu publike bio je nastup prvo^ 
grla (jasno pjevačkog) domaće Šund pjesmi
ce Tereze Kesovije. Sa isforsiranim sladu
njavim glasom umiljavala se gledateljstvu, 
te sišla među njih i mamila njihovu naklo
nost, da bi se samo desetak minuta nakon 
te poluglumačke točke u histeričnom napa
daju izderala na suradnicu lokalnog radija 
riječima koja nikad nisu bile za. štampu.

Posebno je poglavlje zarada ostvarena o- 
vakvom priredbom, jer ako se zna da više 
od pedeset posto programa ispunjavaju (pla
ćene) reklame fenomenalno skupa ulaznicâ  
predstavlja Čisto pljačkanje. Valjalo bi 
upitati se tko uopće dopušta ovakve na
stupe? Što se tiče naših »estradnih zvijezda« 
stvar je jednostavna. Ti isti ljudi koji se na 
televiziji nastoje prikazati ozbiljnim radni
cima pokazuju ovdje svoje drugo lice: podi
laze publici bezgranično, nemaštovitošću, 
glupostima i prizivanjem niskih poriva. Da
kako, sve zbog dobre plaće. »Estradna pro
stitucija«, reklo hi se u žargonu takoslazbe- 
nih radnika. Zoran ŠEVERDIJA



yianje gužve oko polaganja 
vozačkog ispita I

Poznato je da se za polaga
nje vozačkog ispita u našem 
gradu nekad čeka i mjesecima. 
U vezi s tim raspitali smo se u 
Auto-moto savezu da li se išta 
poduzima da se ta situacija ri
ješi povoljnije za kandidate.

Od voditelja auto škole Da
nijela Škarice saznali smo da 
je  sada nastavom obuhvaćeno 
oko 800 kandidata koji su se 
prijavili u prethodnoj godini, 
dok će kandidati koji su se 
prijavili u ovoj godini doći na 
red za pohađanje nastave ne
gdje koncem ove ili početkom 
iduće godine. Za sada u ovoj

godini ima oko 600 upisanih 
kandidata.

Da bi se ova situacija bar 
donekle popravila, pored sa
dašnjih 14 nastavnika-instruk- 
tora bit će primljena još dva, 
a povećat će se također i broj 
vozila. Planirano je da se na
bavi osam novih vozila ; od 
toga je od početka ove godine 
vozni park Auto-moto saveza 
već povećao za tri »stojadina« 
a uskoro će stići još jedan. Sve 
ovo bi moglo skratiti čekanja 
i smanjiti nervozu kandidata.

U sistemu polaganja ne pred
viđaju se nikakve novosti. Ko-

Naša akcija
Plakatiranje -  čila briga

Nećete vjerovati, ali sve tri slike snimljene su 
istog dana — 9. V II 1979. i to u krugu od petnaestak 
metara. Ništa neobično da nije obrnuto. Dok okvir na 
mjestu za plakatiranje zjapi prazan »kantuni«, stupo- 
vi, pročelja kuća, izlozi i ograde oko okvira »bogato« 
su obljepljeni. Razni »dragojevići«, cirkusi, reklamne 
poruke, grupe i revije koče se i Šepure dok ih vjetar 
ili ruka kakvog dokonog prolaznika ne oguli. Zaista 
je ružna slika koju tada pruža uži centar grada sa 
poluisparanim plakatima i osmrtnicama koje vjetar 
nosi pod noge prolaznika.

Mišljenja smo da bi nova radna organizacija »Ko
munalac« trebala imati Čovjeka za obavljanje tih po
slova. Radnika koji bi znao na kojim mjestima za
lijepiti plakate, osmrtnice i ostale obavijesti, a po 
isteku njihove važnosti i skinuti.

misija koja broji tri člana na
javlju je još stroži kriterij u 
svom radu. Nastupanja su sva 
usmjerena na poboljšanje kva
litete nastave. U vezi s tim 
nedavno je održan seminar za 
nastavnike auto škole, organi
ziran od strane Zajednica auto 
škole Hrvatske.

Auto-moto-savez Šibenik bavi 
se također i odgojem mladih te 
godišnje organizira čitav 
niz sportskih akcija. U travnju 
ove godine održano je bicikli
stičko natjecanje u kojem su
djeluje 72 takmičara, a šestori
ca najbolje plasiranih bili su 
sudionici međuopćinskog tak
mičenja u Splitu. Desetorica 
članova koji voze relije sudje
lovali su na reliju Sutjeske.

Za motoriste je situacija ne
što teža, jer taj sport iziskuje 
znatna sredstva koja Auto-mo
to-savez za sada ne može izdvo
jiti.

G. SIVIĆ
Znanje vozača saobraćajni milicionari provjeravaju na licu

mjesta

Astronomski kamp
Jučer je u Prvić Luci počeo 

s radom 11. omladinski kamp, 
u organizaciji pokreta >->Nauka 
mladima-« i Republičke konfe
rencije Narodne tehnike Hrvat
ske, Učenici osnovnih i sred
njih škola, studenti i nastavni
ci iz Hrvatske i drugih naših 
republika, bit će, predavanji
ma i praktičnim radom, upoz
nati s mnogim pojavama u 
astronomiji. Glavna tema kam
pa, ove godine su PLANETI. 
U kampu se nalazi preko dese
tak astronomskih instrumenata 
koji sudionicima omogućuju 
studiozniji rad i mjerenja. Svi 
učenici i studenti koji su ove 
godine došli u Prvić Luku, ba
ve se astronomijom po svojim

sekcijama i sudjelovali su na 
mnogim natjecanjima. U toku 
svog boravka posjetit će Slapo
ve Krke, TLM  »-Boris Kidrič's 
a bit će organizirano i razgle
davanje grada.

Astronomska grupa uključit- 
će se i u proslavu Dana ustan
ka. Održat će se brojne sport
ske priredbe, a prikazivat će se 
i film ovi iz astronomije.

F. P.

Pilići Iz Nizozem ske
Ovih dana je u Veterinarsku 

stanicu u Šibeniku stiglo jato 
od 4700 pilića iz Nizozemske. 
To jato će poslužiti za proizvo
dnju jaja od kojih će se kasni
je u inkubatorima Veterinar 
ske stanice leći konzumne i to
vne nesilice.

Inače, pošiljka je nešto veća 
od prošlogodišnjih, pa se u Ve
terinarskoj stanici očekuje i 
veća proizvodnja konzumnih i 
tovnih nesilica.

Z. B.

V
Šetnja po građu

Kad je „ljeto krivo za sve”
Godinama smo kukali za pravom ljetnom 

žegom, a kad je ove godine ona dobro opa
lila, nekako najradije sklanjamo glavu u 
hladovinu, hladimo se raznim hladnim napi
cima i priželjkujemo da barem koji oblačak 
zastre sunce. Nismo bili za.dovoljni kišnim 
proljećem, pa eto nismo ni toplim ljetom. 
Iako nam je vruće ljeto donijelo vruće ci
jene nekim artiklima, ni to nas nije oslobo
dilo »fjake«.

U ove vruće, žarke dane imunih od »fja
ke« nema. Čini mi se ipak da su »najfjaka- 
stiji« konobari. Neki su potpuno odsutni, go
tovo nezainteresirani za. gosta. Nekima je 
potrebno i pola sata da primijeti da je gost 
digao dva prsta i da moli »njegovo veličan
stvo« konobara da ga usluži, da mu donese 
nešto za jelo i piće. Takvih srećom nema 
puno, ali poneki se nađu u gotovo svakom 
lokalu. E sad ili je izostalo nagrađivanje po 
učinku ili je u pitanju neka profesionalna 
deformacija, ili nešto treće.

N i gosti nisu sveci. Ima svakakvih. Neki 
traže dlaku u jajetu, a zna se da tamo dla
ke nema. Druga je stvar da je traže u juhi. 
A tek oni što nešto hrane ponesu od kuće, 
piće kupe u obližnjoj prodavaonici, a onda 
bi sve to htjeli »smazati« u gostionici. Oni 
se hrane logikom (računicorn) da za jedno 
pivo u gostionici mogu uzeti tri u prodavao

nici koja nije daleko ni tri metra od gostio
nice. Takve konobari ne trpe. I  tu su u pra
vu. Neka oni onda to svoje pivce, a to je 
dobro i za živce, piju negdje na ledini.

Uvijek se kaže da je vino bolje i zdra
vije od vode. No, otkad su i radensku (mi
neralnu) vodu počeli prodavati po 15 i 20 
dinara, više nismo sigurni. O vrag je popio, 
da je bar čista i ukusna voda, nego onako 
kisela i opora!

Sada nešto o mesu, bolje reći o mesnica
ma. Sudeći po onome što se tako događa, 
i njima bi trebala hitna pomoć, u ovom slu
čaju intervencija sanitarne inspekcije. Nije 
to zbog povišenih cijena i zakiđanja potro
šača, jer smo na to već postali imuni iako 
se nismo protiv toga cijepili.

Mi smo, dakle, postali imuni na poviše
nje cijena, a mesari su dozlaboga postali 
imuni na izgled svojih mesnica. S vrućinom 
su naime, da oproste, stigle i muhe. A u me
snicama, na mesu, mogu se vidjeti rojevi 
muha koje rade svoj posao.

Ne znamo zašto mesari ne upotrebljava
ju zaštitna sredstva protiv tih insekata. Va
ljda misle: kad prođe ljeto, i muha će ne
stati. , .

Ljeto je krivo za sve — rekao je netko.

R. Travica
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Regionalna izložba amatera Artjeoio^ja 

- likovnjaka u Ziarinu
Društvo za unapređenje Zla- 

rina i Mjesna zajednica Zlarin 
koji i dalje intenzivno rade na 
pripremama za otvaranje Ra
dionica likovnih amatera rad
nika iz cijele zemlje, kao svoje
vrsnu predakciju organiziraju 
ovo ljeto regionalnu izložbu 
amatera iz cijele Dalmacije. 
Kako saznajemo, svi likovni 
amateri koji imaju interesa da 
izlažu na toj velikoj izložbi, 
moraju najviše dva svoja rada 
donijeti ili poslati u Centar za

kulturu i to najkasnije do 22, 
srpnja.

Izložba likovnih amatera 
Dalmacije bit će otvorena na 
Dan ustanka, 27. srpnja, a naj
bolja djela koja će ljeti biti 
na njoj izložena predstavljat će 
likovni amaterizam naše regi
je na likovnom dijelu repub
ličkih Susreta »Radničko kul
turno stvaralaštvo« što će se 
na jesen održati u Slavonskom 
Brodu.

Novi prilozi 
istraživanju povijesti

r

Uetna filmska škola
U HOTELSKOM naselju »Solaris« od 22. do 31. kolovoza 

trajat će ljetna filmska škola »Filmoteke 16«, Uz izbor fil
mova koji će biti prikazani održat će se i seminari za na
stavnike predškolskog odgoja, razredne nastave, nastavnike 
hrvatskog ili srpskog jezika u osnovnom obrazovanju i 
usmjerenom obrazovanju, za one koji su pohađali Ljetnu 
filmsku školu i za voditelje dječjih kino-klubova. Prije pri
kazivanja svakog pojedinog filma, uvodni komentar dat će 
filmski kritičari. U nizu filmova koji će biti prikazani na
vest ćemo samo nekoliko: ANNIE HALL, BLISKI SUSRE
TI TREĆE VRSTE, CRNO I BIJELO U KOLORU, JESENJA 
SONATA, DOSSIJER 51, TAJ MRAČNI PREDMET ŽEU E, 
SVADBA i mnogi drugi. Sa, svojim filmovima na ovogodiš
njoj Ljetnoj filmskoj školi sudjelovat će kao gosti i do
maći Veljko Bulajić, Fadil Hadžić, Petar Krelja, Goran Mar- 
ković, Dušan Vukotić te Arsen Dedić kao autor glazbe u 
filmu »Godišnja doba« i drugi.

Čitav program rada Ljetne filmske škole koncipiran 
je tako da se filmska umjetnost maksimalno prilagodi no
vom nastavnom planu i programu. Integrirana u jezično- 
-estetsko područje filmska umjetnost provodit će se u vri
jeme trajanja osnovnog i općeg obrazovanja tj. od predškol
skog uzrasta do usmjerenja.

Ovoga ljeta na području naše općine po
krenuto je ili nastavljeno nekoliko znanstve
nih istraživanja na značajnim arheološkim lo
kalitetima. Muzej grada Šibenika poduzeo je 
od toga dvije akcije u Skradinu i na otoku 
Žirju. U Skradinu su. pod vodstvom kustosa 
Ive Pedišića, nastavljeni radovi na istraživa
nju antičke Skadrone, a u uvali Stupica, na 
otoku Žirju pokrenuta su prva sustavna istra
živanja na položaju Gradina. Radovima je 
rukovodio arheolog, magistar Zlatko Gunjača, 
koga smo, nakon povratka sa Žirja zamolili 
da nam nešto ukratko kaže o spomenutoj ak
ciji:

»Arheološki spomenici otoka Žirja gotovo 
su sasvim nepoznati, kako široj javnosti, tako 
i stručnjacima. To je pomalo čudno jer su o 
Žirju i njegovoj prošlosti pisali već naši hu
manisti a zatim i naši prvi historičari. Narod 
je sačuvao predaju prema kojoj se uvala Stu
pca naziva Teutinom uvalom, a utvrda nad 
njom, Teutinom utvrdom.

objekata odlučili smo na području Gradina za
početi sistematska arheološka istraživanja. U 
toku ovogodišnjih radova otkopan je u cijelo
sti istočni zid tvrđave i dvije njene kule: 
sjeveroistočna i jugoistočna. O objektu i nje
govu stanju drugom ćemo prilikom govoriti 
više! -Svakako — značaj i stupanj očuvanosti 
utvrde Gradina ponukali su nas da poduzme
mo sve korake kako bi se na tom objektu čim 
skorije pristupilo zaštitnim radovima.«

Istraživačku akciju na Žirju financira Cen
tar za povijesne znanosti iz Zagreba sredstvi
ma koja mu u tu svrhu dodjeljuje republički 
SIZ za znanost. Pretpostavlja se da će zaštitne 
radove, budući da se radi o spomeniku prve 
kategorije, financirati i SIZ u oblasti kutlure 
uz odgovarajuću participaciju općinskog SlZ-a 
za kulturu.

F. P.

— J

O čemu se zapravo radi?! Moju pozornost 
privukle su u prvom redu dvije utvrde koje 
se nalaze na južnim rtovima otoka. Već pri 
prvim obilascima morao sam korigirati ranije 
mišljenje da se tu radi o prethistorijskim ut
vrđenjima nad ostacima kojih su u ranoj an
tici odnosno u srednjem vijeku podignuti novi 
fortifikacijski objekti. Obilazeći položaj Gradi
na i Gustjerna došao sam do zaključka da se 
u oba slučaja radi o ostacima kasnoantičkih 
utvrda i da je sve što je tu podignuto nastalo 
u jednom mahu, odnosno u istom vremenskom 
razdoblju tj. u kasnoj antici, najvjerojatnije 
u 6. st.

I na kraju, spominjemo još i nastavak 
znanstvenih istraživačkih radova na Bribir
skoj glavici, kojima rukovodi akademik Stipe 
Gunjača, uz prisustvo više stručnjaka. To je, 
inače, nastavak dvadesetgodišnjih istraživanja, 
u kojem se radi na kompleksu arhitekture uz 
južni obrambeni zid. Uz to, vrši se i konzer- 
vacija na tom mjestu kao i na nekim antičkim 
i srednjovjekovnim objektima koji se nalaze 
unutar zidina.^

S obzirom na značaj i stanje sačuvanosti

Radovi na Bribiru su republička akcija ko
ju također financira Centar za povijesne zna
nosti iz Zagreba, dok zaštitne radove, budući 
da se radi o spomeniku nulte kategorije, fi
nancira RSIZ u oblasti kulture i općinski SIZ 
za kulturu. O Bribiru i njegovoj sudbini, da
nas inače brine Arheološki odjel grada Ši
benika.

J. GRUBAC

Vrijeme Festivala bilo je prilika za bezbroj susreta. I s 
onima koje viđamo samo tada, dakle jednom godišnje, i s onima 
koje sretnemo tada i nikad više. Vrijeme je to za susrete 
svih vrsta, pa i za one zbog kojih bismo neke ljude morali po
tražiti na nekom drugom mjestu, zbog nekog drugog, manje 
»festivalskog« povoda ...

Upravo takav nam je susret trebao s Matom Reljom, našim 
sugrađaninom, režiserom, čovjekom koji je ovogodišnjom re
žijom otvaranja JFD-a obilježio trideset i petu godišnjicu kul- 
turno-umjetničkog rada u ovom gradu. Festival je dakle, bio 
samo neke vrste povod. A li »dobar povod«, o kojem smo tako
đer porazgovarali.:.

Razgovor s /[lafom Reljom

#  Kazete da ove godine bi
lježite trideset i petu godišnji 
cu kulturno-umjetničkog ra
da u ovom gradu, a mogli bi
smo reći i inače. Što Vas /e, 
kakav slučaj, naveo na taj 
put?

Važno je da je igralište 
šibensko . . .

rati.. . Kad je Šibenik oslobo
đen, ta je grupa vrlo brzo pre
rasla u profesionalno Narodno 
kazalište, u kojem sam bio 
prvi profesionalni rukovodilac 
u funkciji ekonoma. »Odigrao« 
sam nekoliko kazališnih pred-

Cini nam se uvijek da slučaj 
igra presudnu ulogu u životu 
svakog čovjeka, no ako se ma
lo više zadubimo u sudbinu, pa 
i vlastitu, onda pronađemo i 
neke sasvim konkretne okol
nosti koje su nam odredile ži
votni put. One su se možda 
očitovale u školskim priredba
ma, u nastavi u tadašnjoj ši
benskoj Gimnaziji, a sve se 
to često odrazilo i u ukorima 
u školskom dnevniku ... Inače, 
pokušaj da vlastitim razumom 
odredim životni put odveo me 
je na studij tehnike. Tada još 
nisam bio svjestan svojih sklo
nosti a dolaskom rata i taj 
studij je bio prekinut. »Zahva
ljujući« ratu našao sam se u 
redovima kazališne družine 
Okružnog NOO Šibenik i tre
nutak kad mi je »mlikarica« 
(one su bile naša veza!) pored 
švapskog bunkera u Bilicama 
prenijela stvari na partizan-^ki 
put u Dubravi, smatram počet
kom svog društvenog kultur- 
no-umjetničkog djelovanja.

Povratak rodnom gradu — 
Mate Relja

film, dokumentarac »Stop« sni
mio sam 1959., da bih i dalje 
asistirao svojim kolegama sni
mivši u tih dvadeset godina 
rada desetak dokumentaraca, 
desetak TV-emisija, i tri igra- 
na filma, od kojih su prvi 
»Kota 905« (1960.) i »Vlak u 
snijegu« (1976.) svoju jugosla
vensku premijeru doživjeli u 
Šibeniku. Drugi moj film po 
redu, »Opasni put« snimljen 
1963. dobio je u Veneciji »Zlat
nog lava«, a »Vlak u snijegu« 
dobio je u Puli Džamonjinog 
»Jelena« i nagradu publike.

Dakle, po »obimu«, moja sa
mostalna djela nisu osobito 
brojna, ali kad se uzme u ob
zir da u Jugoslaviji rijetko ko
ji režiser snimi više od deset 
filmova, te ako se uzme u ob
zir moj permanentni društveni 
angažman, onda to i nije tako 
malo. Osobito sam mnogo uvi
jek bio angažiran u rješavanju 
jugoslavenske filmske proble
matike koja ni danas nije rije
šena na zadovoljavajući na
čin ...

ili tri obrazine, a takvih im a.. 
Mislim da su i ti razlozi popri
lično krivi zato što nije došlo 
do realizacije više mojih sa
mostalnih djela.

da mi se otkida komad mesa, 
a još je gori osjećaj nemoći da 
se razumije i dugoročnije i kul 
turnije gleda na budućnost o- 
voga grada.

9  Spominjene pripadnost 
Šibeniku. Kako je  V i ostvaru
jete živeći uglavnom izvan
njega:

Moj me je životni i filmski 
put odvojio od šibenskog kaza
lišta, ali ne i od Šibenika, za 
čija sam kulturna zbivanja 
oduvijek imao znatiželje. I re
žija svečanog otvaranja ovoga 
Festivala prirodna je posljedi
ca toga interesa i saživljenosti 
i stalnog kontakta s rodnim 
gradom.

•  Osim što svraćate u Ši
benik, i to kao »domaći gost« 
kako to V i ističete, V i ovdje i 
radite, o čemu svjedoči i Vaš 
redateljski posao u otvaranju 
19. JFD. ..

•  U kolovozu će tome biti 
trideset godina. . .

Taj rad u grupi ,koliko god 
je u sebi nosio natruhe dile
tantizma, bio je ipak prava 
umjetnička škola... U to do
ba se istovremeno moralo i 
glumiti i plesati i pjevati i svi

stava, ali u nedostatku samo
pouzdanja da bih mogao nešto 
više napraviti kao glumac, upu
tio sam se opet u Zagreb, ovaj 
put na Filozofski fakultet, koji 
sam završio 1949, godine. Već 
tad u Zagrebu, došao sam u 
kontakt sa kinematografijom 
(i fakultet sam završio kao sti
pendist »Jadran-filma«), da bih 
najprije deset godina asistirao 
mnogim jugoslavenskim režise
rima. Svoj prvi samostalni

•  Jesu li to svi razlozi zbog 
kojih niste više snim ali.. .

Mislim da nisu. Ja pripadam 
ovom gradu i podneblju, a ta 
pripadnost osjeća se valjda i 
u naravi koja je »tipična ši
benska« ... A to znači ne ići 
uvijek niz dlaku, to znači ima
ti permanentne sukobe koje vo
dim u ime svoiih principa i 
principa ovog društva, sa oni
ma koji se rado služe sa dvije

Slobodni status u kojem ja 
djelujem, omogućio mi je, i 
česte boravke u Šibeniku, gdje 
ne održavam samo kontakte sa 
svojim vršnjacima, već često 
upoznajem sve mlađe i mlađe 
Šibenčane, pa ta druženja i če
sti boravci ovdje, stvaraju os
jećaj kao da nikad nisam ni 
otišao. Inače, u Šibeniku se 
smatra, da Šibenčani koji su 
izvan njega na nerealan način 
vole svoj grad, i da bi pošto- 
■poto htieli da se očuva Šibe
nik njihova djetinjstva, bez 
ikakvih ustupaka. Dopuštam 
da sam i sam pomalo jedan 
od takvih, i to ne da bih oču
vao samo Šibenik svoga djeti
njstva, već i Šibenik svojih 
pradiedova... I zato svaki put 
kad vidim da se unakazuje to 
staro šibensko, imam osjećaj

Naravno da ja zbog-te svoje 
pripadnosti gradu ne odbijam 
nikad nijedan posao koji bi mu 
mogao koristiti, bilo da je to 
moje djelovanje u Klubu Ši
benčana u Zagrebu, ili moje 
intervencije u šibenskoj kultu
ri ovdje. I ta režija svečanog 
otvaranja prirodna je posljedi
ca toga stalnog kontakta s 
mojim rodnim gradom. Mislim 
da ova moja skromna obljetni
ca ne bi bila tako značajna, da 
se opet ne pojavim na daska
ma šibenskog Kazališta, što bi 
bila i moja prva kazališna re
žija. Razgovori u Centru za 
kulturu stvorili su mogućnost 
za realizaciju te ideje, pa je 
samo pitanje mojih slobodnih 
termina da se sve i realizira.

Dakle, radim i volim raditi 
u mom Šibeniku. Pritom ne 
mislim da sam jedna od cen
tralnih figura šibenske kultu
re. Ja sam zadovoljan i ulo
gom autsajdera, važno je da je 
igralište šibensko ...

Razgovarala:

J. GRUBAC
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Bez odmora do roka
» 1̂

Za rađnike  ̂ »Poduzeća za ceste« Šibenik i »Izgradnje«,. . .  . , “  <.1* \ ^ L U C - r L L l \ ,  I  " i  < ,g / u t t f< -y  cJ «,

ko)inm j e  povjerena glavnina (završnih) radova na stadio
nu »tiade  ̂Koncar« neće biti odmora do MIS-a. Ukoliko žele 
udovoljiti postavljenim rokovima, posao valja intenzivirati. 
Ako treba, radit će se i u tri smjene.

Gledaoci vise neće sjediti na zidiću na »istoku«, a niti 
»cupkati« po blatu, gledajući u žicu. Konačan dogovor oko 
uređenja stadiona značio je i podizanje istočnog gledališta, 
na kome će, kao i dosad, biti najbrojniji djeca i vojnici.

Radovima na zapadnom gledalištu riješit će se i vrlo 
stari problem: sanitarni čvor. O tome da se to trebalo ri
ješiti znatno ranije suvišno je govoriti.

Šibenski dio mediteranskih igara otvorit će se pod bo
gatom rasvjetom od 600 luksa, koja će biti pravodobno po
stavljena. U nastojanjima da Šubićevac što prije »zasjaji« 
znatnu pomoć pružili su i mladi ̂ organizirani u omladin
ske brigade, kao i pripadnici Armije.

(Snimio: V. POLIĆ)

Radovi na objektima Br. 4

Usporeno na Šobićevco
Radovi u Zatonu odvijaju se prema naznačenom planu, dok 

na Šubićevcu, unatoč intenziviranju posla, postoji realna opas> 
nost da sve ne bude završeno u dogovorenom roku. Tako nam 
je u najkraćim crtama opisao stanje graduije objekata šiben
skog dijela Osmih mediteranskih igara inž. Milan Komesar, 
predsjednik Komisije za objekte.

Na stadionu »-Rade Končar« 
angažirane su četiri organizaci
je udruženog rada. Dom, sani
tarni čvor, zapadne tribine s 
nadstrešnicom i istočno gleda
lište jesu briga >^Izgradnje«. 
»Poduzeće za ceste« Šibenik 
izvodi iskop za pomoćno igra
lište, te radove na parkiralištu. 
Šibensko PTT-poduzeće insta- 
lirat će telefonske priključke i 
ozvučenje na stadionu, dok 
»Elektra« radi na elektroinsta- 
lacijama.

Zadnji raport s gradilišta ka
zuje da je uređenje klupskog 
doma u završnoj fazi — upra
vo se izvode stolarski, bravar
ski, keramičarski i bojadisarski 
radovi. Počela je montaža nad
strešnice na zapadnim tribina
ma, kao iskop i betonaža na 
istočnom gledalištu. Djelomič
no je minirano i pomoćno igra
lište. Za postavljanje električ
ne rasvjete već su iskopani te
melji za stupove. Radovi'bi tre
bali biti dovršeni do 21. kolo
voza, dok bi graditelji morali 
napustiti stadion deset dana 
kasnije.

Objektivno, rokovi su teško 
ostvarivi. No, zadaća dobre or
ganizacije »šibenskog« dijela 
Osmih mediteranskih igara 
jest obveza cijelog grada, pa i 
radnih ljudi »Izgradnje« i 
»Poduzeća za ceste«, od čijih 
napora najizravnije ovisi us
pješnost dovršenja radova na 
stadionu »Rade Končar«.

Za razliku od Šubićevca, svi 
objekti na veslačkoj stazi u 
Zatonu u završnoj su fazi. Ve
slački hangar u uvali Dobri

dolac bit će svečano otvoren 
26. srpnja. Do tog datuma po
trebno je urediti još obalu is
pred spomenutog objekta, te 
postaviti namještaj u prostori
je hangara.

Press-centar je u cijelosti do
vršen, dok je novi sudački to  
ranj nedavno betoniran, pa su 
u toku završni radovi, koji bi 
trebali biti gotovi do 15. kolo
voza. Isti datum je rok i za 
potpuno uređenje zatonske oba 
le, kao i za izgradnju sudačkih 
platoa i objekata uz samu sta
zu.

Radovi na komunalnim zah
vatima, koji se, također, ukla
paju u program aktivnosti Ši
benskog odbora MIS-a ne teku

zadovoljavajućim tempom. Me
đutim, valja istaknuti da je 
dosad izvedeno niz značajnih 
radova. Rekonstrukcija javne 
rasvjete načinjena je u Pera- 
novoj ulici, na Poljani maršala 
Tita, u Zagrebačkoj ulici do 
groblja, od hotela »K rke« do 
zgrade Carinarnice, te na pri
lazu zgradi gimnazije i u Kid- 
ričevoj ulici. U Ulici Borisa 
Kidriča puštena je u promet 
nova vozna traka, dok su ure
đena stajališta kod Kazališta i 
tzv. Kronjina magazina. Po
pravljen je kolnik na obali, te 
pločnik u ulicama starog dijela 
grada.

Radovi su, istina, usporeni i 
zbog glavne turističke sezone, 
no ostaje dojam da bi, u slu
čaju da se ne ubrza tempo do
šlo u pitanje uređenje cijelog 
niza prometnica, ulica i trgo
va, koji bi Osme mediteranske 
igre jednostavno morali doče
kati u ljepšem ruhu.

I. M.

Razgovor s IVI. Brkićem - Pancirovom

Prihod od marketinga 
ostaje u Šibeniku

Na jednoj od prvih sjednica 
Šibenskog odbora 8. meditera
nskih igara većina je prisut
nih sumnjičavo vrtjela glavom 

smatrajući planiranih 9 
milijuna dinara prihoda Ko
misije za marketing isuviše 
optimističkim. Međutim, v ri
jeme je pokazalo da skepsi 
zaista nije bilo mjesta.

— Čvrsto sam uvjeren da 
ćemo planiranu svotu u cije
losti ostvariti. Uostalom, već

V I u E  S T I IVI I S -a
OTVARANJE »šibenskog« di 

jela Osmih mediteranskih iga
ra obavit će se na stadionu 
»Rade Končar«, a ne, kako je 
ranije najavljeno, ispred Grad^ 
ske vijećnice. To je odluka po
sljednje sjednice Organizacio
nog odbora. Ostaje, međutim, 
zamisao Komisije za ceremoni
jal o organiziranju bakljade ne 
posredno nakon svečanog otva
ranja Igara u Splitu.

— 0—

ŠIBENSKI »Autotransport« 
preuzeo je kompletnu brigu o 
organizaciji autobusnog prome
ta za vrijeme MIS-a na šiben
skom području. To je dogovo
reno s predstavnicima »Union 
Dalmacije«. Istodobno, Odbor 
će uputiti molbu svim osnov
nim organizacijama udruženog 
rada za ustupanje svojih osob
nih vozila za potrebe organi
zacije u Šibeniku.

—o—
RADOVI na montiranju ve

slačke staze u Zatonu počet će 
10. kolovoza. Kako nam je ka
zao predsjednik Potkomisije za 
veslanje Čedo Polak, u cijelom 
poslu očekuje se znatna pomoć 
Armije. Ista staza služit će i 
za kajak.

POZNAT je konačan spisak 
sudionika u veslačkom dijelu 
natjecanja. Nastupit će osam 
zemalja sa 186 veslača, U tak
voj konkurenciji naši veslači 
imaju velike izglede na uspjeh 
u gotovo svim disciplinama.

—0—
ZA NATJECANJE odbojka

ša prijavilo se 11 zemalja. Pre
ma riječima inž. Ante Duvan- 
čića, za potpunu organizaciju 
utakmica u sportskoj dvorani 
»Ivo  Lola Ribar«, potrebno je 
uložiti i oko 200 tisuća dinara 
u uređenje dvorane OŠ »Mar
šal Tito«, koja bi služila za 
trening. Direkcija MIS odbila 
je zahtijev šibenske komisije 
za tim sredstvima, pa će se 
spomenuta svota morati osigu
rati preko Šibenskog odbora 
MIS-a.

KOMISIJA za protokol osno
vat će uskoro i Štab protokola, 
koji bi počeo rad 1. rujna. Ka
ko nam je kazao Milivoj Lazi- 
nica, predsjednik Komisije vje
rojatno je da će tokom rujna 
u rad biti uključen i jedan pro 
fesionalac.

ZA »ŠIBENSKI« dio 8. medi
teranskih igara bit će organizi
rana tri press-centra: u Zato
nu, na Šubićevcu i u sportskoj 
dvorani »Ivo  Lola Ribar«. Šef 
centra u Zatonu bit će novinar 
Tanjuga Borivoje Ratković, a 
njegov zamjenik istaknuti ve
slački radnik Eduard Junek. 
Brigu o akreditiranim novinari
ma na Šubićevcu vodit će Ivo 
Mikuličin i Omer Jureta, dok 
će u dvorani biti angažirani 
Zoran Bujaš, Mile Orlović i 
Josip Drenski.

smo ugovorili 6,5 a realizirali 
5,3 milijuna dinara. Koliko je 
to uspješno najbolje govori 
raniji stav članova Odbora da 
bi 6 milijuna dinara bili vrlo 
zadovoljavajući učinak — ka
zuje predsjednik Komisije za 
marketing Šibenskog odbora 
MIS-a Maksim Brkić.

%  Vaša komisija je sačinila 
cijeli niz projekata...

— Riječ je o 6 projekata, od 
kojih su neki već završeni, a 
kod nekih predstoji još dosta 
posla. Tako su, primjerice, u 
cijelosti ostvareni projekti 
kalendara i  angažiranja sred
stava za reklamu i propagan
du domaćih, mislim na šiberu 
ske, organizacija udruženog 
rada. Tu bih istakao izvanre
dnu suradnju gotovo svih ko
lektiva, posebice Tvornice la
kih metala »Boris K idrič«.

#  A  šfo je s vanjskim pa
rtnerima šibenskih radnih 
organizacija?

— Na tom smo planu ost
varili zadovoljavajuće rezul
tate, Još jednom nam je veli
ku pomoć pružio TLM  »Boris 
Kidrič«, koji jc  animirao gô  
tovo sve svoje dobavljače. 
Suprotno tome, od 50 vanjskih 
organizacija udruženog rada, 
koje imaju svoja predstavni
štva i prodavaonice u Šibeni
ku, samo su dvije (»A lp ina « 
Žiri i IN A -p lin ) odgovorili 
pozitivno na naše zahtjeve. Na 
prikupljanju reklamnih sred
stava za propagandne plohe 
na objektima u Zatonu i 
Šubićevcu. Dosta su se angaži
rali i klubovi Šibenčana u 
Beogradu i  Zagrebu. »Zagre
bački« Šibenčani realizirali 
su i znatna sredstva.

#  Prihodi Komisije za ma
rketing bili su jedno vrijeme 
neizvjesni i zbog neprecizira- 
nih odnosa sa istom komisi
jom  pri Direkciji MIS-a. Go
vorilo se o podjeli prihoda...

— To je riješeno bez teško
ća. Splitska komisija odustala 
je od ranije dogovorenog sta
va o podjeli prihoda. Sva 
sredstva od marketinga ostat 
će u Šibeniku.
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Košarkaški »poletarcia: sa svojim trenerima

Održan općinski košarkaški Ramp u Skradina

dana20
Drugu godinu uzastopce ama 

terski sportski radnici Šiben
skog košarkaškog saveza oku
pili su na 8-dnevni trening naj
nadarenije kadete s područja 
općine. Dvaput dnevno pod 
vodstvom trenera Nenada 
Amanovića i Željka Vikarija 
vježbala su 24 mlada košarka

ša. Stariju, kvalitetniju skupi
nu činili su Petrović, Markov, 
Mario i Lokas (»-Šibenka<<), 
Dražić, Božikov, Baljkas, Ba- 
lić i Gulin (»Osvit«), te Juna- 
ković, M. i V. Poljičak (»Ra
žine«). U mladoj skupini vjež
bali su I. Poljičak, Milaković, 
Perica, Jovanović, Jurić i Bela-

S iZ za zapošljavanje

Traže se radilici
1.

2.

4.

5.

6.

7.

8.

SOUR »ŠIBENKA« ŠIBENIK
— daktilograf

(SSS ekonomskog smjera i završen daktilograf-

Rok oglasa do 26. V II 1979. ____
»ELEKTRA« ŠIBENIK
— rukovodilac opće službe

(diplomirani pravnik ili SSS upravna sa pet 
godina radnog staža)
Rok oglasa 15 dana od objavljivanja u »Slobod
noj Dalmaciji«

»LUK A« — ŠIBENIK
— pomoćnik rukovodioca OUR-a za poslove razvo

ja i tehnička pitanja
(VSS elektro ili strojarskog smjera i pet godi
na radnog iskustva, regulirana vojna obveza 
Rok oglasa do 2. V III 1979.

MTRZ »VELIMIR ŠKORPIK«
— metalurg VSS

(metalurški ili strojarski fakultet — ljevački 
smjer)

— četiri čuvara
(NKV i regulirana vojna obveza 
Rok oglasa do 24. V I I  1979.

»LUK A« — ŠIBENIK
— vozač D kategorije

(VKV ili KV škola za vozače i jedna godina rad
nog iskustva)
Rok oglasa do 23. V II 1979.

»ELEKTRA« — ŠIBENIK
— elektrotehničar jake struje — dva izvršioca 

(pripravnik)
Rok oglasa do 23. V II 1979.

AUTOTRANSPORTNO PODUZEĆE« — ŠIBENIK
— brigadir grupe gumara

(KV ili VKV radnik gumarske struke i jedna go
dina radnog iskustva)
Rok oglasa do 24. V II 1979.

IZVRŠNO VIJEĆE SKUPŠTINE ŠIBENIK
— građevinski inspektor

(građevinski ili arhitektonski fekultet i položen 
stručni ispit)
Rok oglasa do 24. V II 1979.

OPĆINSKA UPRAVA — ŠIBENIK
— referent za sprečavanje bespravne izgradnje 

(dvojica)
(upravna, gimnazija ili tehnička škola i položeni 
stručna ispit)

— pripravnika SSS
(gimnazija, upravna ili ekonomska škola)

Rok oglasa do 24. V II 1979.

marić (»Osvit«), Drezga i Đu- 
rović (»Sibenka«), Ajduković i 
Puče »Zaton«), Klisović (»Ra
žine«) i Perišić (»Krka«). Va
lja samo zažaliti što se pozivu 
nisu odazvali Fantov, J. Berak 
i D. Stegić (»Rastovac«), Crno- 
gaća (»Osvit«), P. i N. Alviž 
(»Raslina«), te Bašić, Mudro
nja i Turčinov (»Komatar«).

Mladićima boravak u Skra
dinu, međutim, nije bio sveden 
samo na trening. Slušali su 
predavanja iz pravila košarka
ške igre i povijesti košarke, te 
su odigrali po dvije utakmice 
s odgovarajućim momčadima 
skradinske »Krke«, člana Op
ćinske lige za košarkaše.

Evo što nam je nakon zavr
šetka kampa izjavio prvi tre
ner Nenad Amanović:

— Višednevni rad s dječaci
ma posve se isplatio. Oni su 
znatno napredovali u tehnič
kom pogledu, no sada ostaje 
problem, što raditi nakon kam
pa. Ne, toliko za igrače šiben
skih klubova, koliko za one s 
područja. Potreba angažiranja 
instruktora za cijelo područje 
općine izražena je kao nikad 
dosad.

Počinje prvenstvo Međurepubličke 
vaterpolske lige

Različite želje
S dijametralno suprotnim že

ljama startat će večera dva 
predstavnika naše općine u pr
venstvu zapadne skupine Me
đurepubličke vaterpolske lige. 
Šibenčani vjeruju u vrh, a 
Eetinjani u bijeg od dna pr
venstvene ljestvice. Objektiv
no, obje su želje realne. To 
više, što su se i »Solaris« i 
»Brodograditelj« ozbiljno pri
premali za novo prvenstvo.
— Kratko sam vrijeme u Ši
beniku da bih mogao dati pre
cizniju ocjenu. No, tvrdim sm
jelo, da je naša mlada momčad 
plivački i tehnički spremna — 
govori novi trener »Solarisa«, 
mađarski stručnjak Egon Kiš. 
Što prvenstvo bude odmicalo 
igrat ćemo sve bolje. To više 
što ćemo forsirati moderan va
terpolo s puno plivanja i »kon- 
tri«, kakvom će protivnici teže
parirati.

Za razliku od ranijeg stava, 
šibenski vaterpolisti će kao do
maćini, ipak, igrati u Crnici.

— »Solarisov« bazen se re
novira, pa smo prisiljeni na se
lidbu — kazuje »tehniko« B o  
jan Krvavica. Međutim, nije 
nam žao. Filteri na bazenu, ko
ji su bili zapreka prelasku u"Cr- 
nicu, ponovno rade dobro, pa 
nema bojazni za zdravlje igra
ča. Mi se, dapače, radujemo 
utakmicama u Crnici jer vjeru
jemo da ćemo na taj način os
tvariti toliko potreban kontakt 
s publikom.

U susret novom prvenstvu Ši 
benčani su odigrali i niz prija
teljskih utakmica, u kojima su 
pokazali' polagan ali siguran 
uspon forme.

— Vjerujem da ćemo biti, 
konačno, prvi — kazao nam je 
veteran Grgo Renje. U odnosu 
na prošlu sezonu nedostaje 
nam kapetan Juraga no tu su 
ponovno Krstačić i Terzanović.

Najteži protivnik na putu do 
1. mjesta bit će, nema sum
nje, kranjski »Triglav«. No, 
valja se čuvati i »vrućih« ba
zena u Zadru, Kamniku, Ko
pru i Rovinju. Već prva utak
mica sa zadarskim »Jedin
stvom« bit će vrlo teška. Ako 
»Solaris« tu izbori dva boda, 
bit će mu to najbolja injekcija 
za daljnje borbe. A  u prven
stvene okršaje krenut će ovi 
igrači: Pavić, Lončar, .Terza
nović, Ljuba, Krstačić, Perak, 
Đurđević, Renje, Škarica, Se* 
ferović, Tekić i Protega. Raču
na se, međutim, i na još neko
licinu mladih igrača.

U znatno pomlađenom sasta
vu zaigrat će ove sezone naš 
drugi predstavnik u Međure- 
publičkoj ligi, betinski »Brodo
graditelj«.

— S aktivnim igranjem pre
stali su Poljak, Masnec i Cer- 
ni, pa smo ih u skladu s no
vom, radikalnijom klupskom 
politikom zamijenili s trojicom 
juniora — kazuje dugogodišnji 
igrač Betinjana Zoran Lončar.

S pomlađenim sastavom svi
ma je jasno da će »Brodogra
ditelj« teško ponoviti lanjsko, 
3. mjesto.

Zapadnu skupinu Međure
publičke vaterpolske lige 
čine »Triglav« (Kranj), 
»Kamnik«, »Delfin« (Ro
vinj), »Koper«, »Jedinstvo« 
(Zadar), »Gusar« (Filip Ja
kov), »Solaris« (Šibenik) i 
»Brodograditelj« (Betina).

Prvenstvo počinje 21. sr
pnja, a završava 20. kolovo
za. Prema Propozicijama na 
tjecanja prvak lige sudjelu
je u kvalifikacijama za ula
zak u Prvu saveznu ligu, 
zajedno s prvacima »istoka« 
i »juga«, dok dva posljed
nje plasirana kluba ispada
ju u Republičku ligu.

V . _________________________J

— Konkurencija u našoj ligi 
zaista je jaka — tvrđi pred
sjednik »Brodograditelja« Vlat
ko Jadrešić. Tu su dvije mom
čadi, praktički, prvoligaške 
snage: »Solaris« i »Triglav«. 
Ostala šestorica borit će se za 
opstanak. Nadam se da mi ne
ćemo biti među dvojicom po- 
sljednjeplasiranom. .

Novi trener, a bivši igrač Mi
roslav Poljak računa na ove 
igrače: Bosna, Paškvalin, bra
ća Pozojević, Magazin, Antić, 
N. Jukić, Lončar, M. Jukić, Ja- 
kovčev, Ninić i Jušić.

Boris Ninić je jedino novo 
ime u »Brodograditelju«. On 
je u Betinu preselio kao rezul
tat dobre suradnje »Solarisa« i 
Betinjana. Da dobri odnosi mo
gu rezultirati i ekonomskom 
uštedom otkriva dogovor dvaju 
klubova: na putovanja će ići 
zajedničkim autobusom!

»Solaris« se već godinama obnavlja iz vlastita izvora



Top lista
Top listu sastavljamo glasa

njem slušatelja Radio-Sibenika 
i čitatelja ^>Sibenskog lista«. 
Broj u zagradama označava po
ziciju proteklog tjedna.

1. (7) LJETU JE MOME 
KRAJ — Zlatko Pejaković i 
ansambl »-»-Lole«

2. (1) NA ZADNJEM SJEDI
ŠTU MOGA AUTA — Bijelo 
dugme

3. (3) DA LI TVOJA MAJ
KA ZNA — Abba

r

4. (2) TRAGEDIJA 
Gees

Bee

5. (8) BUDI NOCAS MIRNO 
MORE' — Milo Hrnić i klapa 
>^Sibenik«

6. (4) PREŽIVJET ĆU — Glo 
rija Gaynor

7. (—) BALADA O ĆAĆI
NOM SATU — Oliver Drago- 
jević

8. (10) NORMALNA STVAR 
— Mirzino jato

9. (—) MLADOST MOJA L I
JEPA RADOSTI — Tereza Ke- 
sovija

10. (9) I KNOW (YOU DONT 
WANT ME NO MORE) — Joe 
Cocker

Radio-Šibenik emitira top li
stu u emisiji »-Pop mozaik« ko
ja je na programu svake ned
jelje.

Obrtiicl 
za MIS

Šibenski obrtnici dat će svoj 
poseban doprinos dijelu 8. me
diteranskih igara koji će se 
održati u našem gradu. Dobro 
organizirani naše zanatlije pre
dložili su, a nadležni prihvati
li da fasadu zgrade u Docu 
(koja inače neugledno djeluje 
nakon što je dio bio porušen 
— kuća Kužine) preurede u 
ukusnu reklamu sa suvreme
nim reklamnim rekvizitima. U 
tu svrhu obrtnici prikupljaju 
novčana sredstva kako bi što 
bolje uredili taj prostor koji će 
pored estetskog efekta imati i 
značajan propagandni motiv u 
prilog MIS-a. Ugostitelji i me
talci »zaduženi« su za reali
zaciju ideje, a obrtnici iz dana 
u dan prilažu dobrovoljne nov
čane priloge u korist ove ak
cije. Do sada je sakupljeno 
dva, a do kraja akcije bit će 
sasvim sigurno prikupljeno pre 
ko 4 milijuna dinara.

V .

r

VETERINARSKA STANICA ŠIBENIK

Na osnovi odluke Zbora radnika od 18. V II 1979. 

r a s p i s u j e

N a t j e č a j
radi sklapanja ugovora za upis u školsku godinu 
1979/80.

— četiri kandidata za studij veterinarske medicine
— jednog kandidata za studij ekonomije

Veterinarska stanica sklopit će s kandidatima po
treban ugovor o školovanju.

Uz molbu kandidati trebaju priložiti završ
nu svjedodžbu odgovarajućeg smjera srednjo
školskog obrazovanja.

Molbe se primaju do 28. srpnja 1979. godine.

SOUR » Š I B E N K A «  
RO »MALOPRODAJA« 
Š I B E N I K  
P. GrubiŠića 3

Prigodna ispunjaljka

J

r a s p i s u j e

N a t j e č a i
radi uspostavljanja međusobnih odnosa sa studentima 

u školskoj godini 1979/80.

— dva kandidata na studiju ekonomije (ekonomski 
fakultet)

— dva kandidata na studiju prava (pravni fakultet)
Radna organizacija sklopit će s kandidatima ugo

vor o školovanju.
Rok natječaja 8 (osam) dana od dana objavljiva

nja u tjedniku »Šibenski list«. Pravo učešća imaju svi 
kandidati sa završenom srednjom školom, time da pri
oritet imaju kandidati s postignutim boljim uspjehom 
u školi.

Prijave slati na adresu RO »Maloprodaja« Šibenik, 
Petra CŽrubišića 3.

J

Z A H V A L A

povodgom smrti našeg dragog i nezaboravnog supruga 
i oca

ŠPIRE BUMBERA
Toplo zahvaljujemo svim rođacima, prijateljima, 

susjedima i znancima, kao i kolektivu »Autotransport- 
no poduzeće« Šibenik na izrazima sućuti, cvijeću i po
sljednjem ispraćaju i ukazanoj pomoći. Posebno zahva
ljujemo dr Odaku i osoblju plućnog odjela Medicin
skog centra Šibenik.

Ožalošćeni:
supruga Ljubica i kćeri sa obiteljima

DAN U STAN K A
Kada riješite rebusnu frazu (4+5+ 1-1-2 slova), označite 

je brojevima od 1 do 12 i slova zamijenite brojevima u okviru 
lika. Rješenje je predstojeći praznik naših naroda, kojim sla
vimo početak borbe protiv okupatora.

Rješenje iz broja 831: Savezna radna akcija Otok mla
dosti (Zenica, domino, kvadrat, Stajko, salata).

M. MILIŠIĆ

KRIŽALJKA
i z 3 i C 7 t 9 10 44 1 t

47 Lto 24 ■
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I ■
50
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VODORAVNO: 1. Figura u šahu, 5. Sirenje srca i arterija, 
koje se izmjenjuje sa stezanjem, 14. Vladari u emiratima, 16. Ču
veni poljski astronom, Nikola, 17. Jamac, 19. Grčko slovo, 20. 
Materijal za pokrivanje kuća, 22. Kratica za: rudarsko-metalurški 
institut, 23. Dva suglasnika, 24. Ime kemičarke Eržišnik, 25. Nje
mački novac, 27. Jedan od završetaka šah. partije, 28. Vremen
sko razdoblje, 29. Žensko ime, 30. Uska ulica u dalm. gradovima, 
31. Japanska mjera za putove, 32. Pjevački zbor, 33. Okidač na 
puški, otpon, 35. Vojnički kruh, 37. Provjere znanja, 38. Obrastao 
cvijećem, 41. Kemijski element, znak TI, 42. Čovjek koji provje
rava nečije znanje, 43. Ozljeda.

OKOMITO: 1. Ljudi zakržljali tjeselno i duševno, 2. Nepro- 
fesionalci, 3. Strano žensko ime, 4. Vrsta papige, 6. Inicijali Go- 
ranovog imena i prezimena, 7. Halogeni element, 8. Vrsta udarca 
u boksu (množ.), 9. Ime nekad naše popularne  ̂glumice Karlovac, 
10. Trljati, 11. Pokazna zamjenica, Upitna riječ, 13. Predujam, 
15. Rijeka u Austriji, 18. Hraniti i brinuti se o konjima, 21. Tri- 
na, 23. Najveći drž. dostojanstvenik u Mađarskoj, zamjenik kra
lja, 26. Amer. filmska kompanija, 27. GI. grad I^ipina, 29. Do
mašaj, 30. Grad u slov. primorju, 32. Upitna zamjenica, 34. Po
vik za šutnju, 35. Statua, 36. Cjelokupan, 39. Krat. za Vojni 
savjet, 40. Prijedlog.

RJEŠENJE KRIŽAUKE IZ PROŠLOG BROJA:

VODORAVNO: Tisa, rasporiti, Erato, neotesan, ladica, trasa, a, 
Evelina, ova, kg. Pata, delta, tau, ada, orden, pari, ti. Oto, mi
lodar, i, Omega, korita, jaretina, Tijat, astronomi, naši.

Lj. JELOVCIĆ

t e

Crto I ptie:

DRAGAN
PAVASOVIČ



SUBOTA, 21. VII 1979.
14.02 — Pop-rok vremeplov, 14,30

— Dnevnik, 14,40 — Reklame, 15,00 
Dnevne novosti Radio-Zagreba,

1530 ~  Jugotonor ekspres, 16,00 — 
Vijesti, 16,Cu ■— Melodije za poslije* 
podnevni odmor, 16,55 — MaU 
snik, podsjetnik, odjava.

NEDJELJA, 22. VII 1979.
9.02 — Tjedna kronika, 9,15 — 

Reklame, 10,00 — Pop-mozaik, 11,30
— Čestitke i želje slušalaca.

PONEDJELJAK, 23. VII 1979.
14.02 — Glazbeni kuktel, 14,ju —

Dnevnik, 14,40 — Reklame, 15,00 — 
Dnevne novosti Radio-Zagreba, 1530
— Pjesme i tere naših naroda, 16,00
— Vijesti, 16,02 — Time-out, 1635 — 
Mali c^asnik, podsjetnik, odjava.

UTORAK, 24. VII 1979.
14.02 Nove ploče u prodavaooi- 

eama, 1430 — Dnevnik, 14,40 — Re
klame, 15,00 — Ihievne novosti Ra* 
dio-Zagreba, 15,30 —• Nekad popu
larno, 16,00 — Vtiesti, 16,02 — Če
stitke i želje slusalaca, 1630 — U 
zabavnom tonu, 1635 — Mali ogla
snik, podsjetnik, odjava.

SRIJEDA, 25. VII 1979.
14.02 — Jazz-club, 14,30 — Dnev

nik, 14,40 — Reklame, 15,00 — Dnev
ne i»>vosU Radio-Za^ba, 1530 — 
Nastupaju instrumentalni sastavi,
16,00 — Vijesti, 16,̂ 2 — Iz melodije 
u melodiju, 16,55 — Mali oglasnik, 
podsjetnik, odjava.

ČETVRTAK, 26. VII 1979.
14,02 Dalmacija u pjesmi, 14,30

— Iteevnik, 14,40 — RoJdame, 15,00
— Dnevne novosti Radio-Zagreba, 
1 5 3 0  — Vedro i^azbeno poslijepodne.

»

16,00 — Vijesti, 16,02 — U zabavnom 
tonu, 1635 ~  Mali oglasnik, pod
sjetnik, odjava.

PETAK, 27. VII 1979.

10,00 — Najava programa, 10,02 — 
Specijalna emisija uz Dan ustanka 
SRH, 11,00 — Novosti, 11,02 Glazba 
za prazničko raspoloženje, 11,55 — 
Mali oglasnik, 12,00 — Odjava pro
grama.

Priredba na paložaju
U  svojoj plodnoj aktivnosti mladići i djevojke iz Jadrtovca 

uspostavili su usku suradnju i s jedinicom Vaskrsija Mitriča. 
Osim priredbi koje zajednički izvode omladirici iz Jadrtovca 
i ta jedinica JNA, nedavno je organizacija SSO Jadrtovca izve
la program za rezervni sastav i to na — polo^ju.

Na slici: Mladići iz Jadrtovca izvode skeč rezervnom sasta
vu, a u programu im pomaže VIS »Maršali«^,

E. Desnica

naš vodič
V L A K O V I

Za Zagreb: u 10.00 (direktna kola 
za MUnchen) -  do 28. IX 1979; n
14.05 (»Korziatekspresc) — do 29. IX 
1979; u 21.45 (direktna 1 spavaća kcy 
la) — do 31. V 1980.

Za Beograd: u 19.05 (direktna kola); 
u 21.08 (do 2. IX 1979. — a od 30. 
VI 1^9. direktna i spavaća kola).

Za Osijek: u 19.05 (direktna kola od 
16. VI do 30. IX 1979.).

Za Novi Sad: u 14.48 (direktna kola 
1979.).od 15. VI do 6. IX

A U T O B U S I
Šibenik — Dubrovnik: 230, 330, 

4.35, 5.15, 6.00, 8.30, 9.15, 10.00, 11.15,
12.00, U.15, 15.10, 23.30 sati. 

atbeidk — Rijeka: 4.10, 6.00, 8.45,
930, 9.45, 11.00, 11.45, 13.00, 14.30, 
16.40, 18.00, 19.30, 20.00, 22.00, 22.3o,
23.00, 23.3o sati.

Šibenik - -  Zagreb: 430, 10.05 (via 
GospM), 18.00 ( ^  Rijeka) i u 2030
SBti.

Šibenik - -  Ljubljana: 19.30, 20.00 
sati.

Šibenik — Bihać: 14.00 sati. 
Šibenik — Banja Luka: 730 i 22.15 

sati.
Šibenik — Trst: 23.00, 2330 (svakog 

dana), i petkom u 2230 sati.

A V I O N I
SPUT BEOGRAD: ponedjeljkom 

u 735, 1735, 19.05, utorkom u 7.55,
11.20, 16.50, 19.30, 21.05, sijedom u
7.55, 1230, 14.00, četvrtkom u 735,
11.20, 19J0S, 21.05, petkom u 7.55,
14.00, 1930, 21.05, 2135, subotom u
7.55, 17.35, 21.05, 21.10, nedjeljom u 
735, 11.20, 1930, 21.05, 21.10 sati.

SPLIT — ZAGREB: ponedjeljkom 
u 8.10, 11.00, 1830, utorkom u 8.10,
11.00, 1830, 20X)5, srijedom u 7.10,
11.00, 18.30, četvrtkom u 8.10, 11.00, 
1830, ZofiS, petkom u 8.10, 11.00,

18.30, 20.05, subotom u 8.10, 11.00, 
1830, 2o,o5, nedjeljom u 8.10, 11.00, 
1830, 20.05 sati.

SPLIT — UUBUANA: utorkom u 
8.50, srijedom u 7.00, petkom u 8.50, 
subotom u 7.00, nedjeljom u 8.50 
sati.

SPLIT — SKOPUE: srijedom i ne
djeljom u 20.10 sati.

SPLIT — PARIZ: petkom u 16.00 
sati.

SPLIT ^  RIM: utorkom, petkom i 
nedjeljom u 11.05 sati (Od 1. IV 
do 31. X 1979.).

ZADAR — BEOGRAD: svakog da
na u 20.50, a utorkom i subotom 
i u 10.35 sati.

ZADAR — 21AGREB: svakog dana 
u 7.25, a srijedom i u 1730 sati.

SEZONSKE UNIJE
SPLIT — BEOGRAD: utorkom u

21.50 i nedjeljom u 1730 sati (Od 
8. V do 30. X).

SPUT — DUBROVNIK: nedjeljom 
u 12.35 sati (Od 13. V do 25. X). 

SPLIT — MARIBOR: nedjeljom u
9.50 sati (Od 3. VI do 30. IX).

SPLIT — BERUN: srijedom u
13.40 sati (Od 25. IV do 26. IX), ne
djeljom u 13.40 (Od i. IV do 21. X).

SPLIT - -  BUDIMPEŠTA: srijedom 
u 19.15 sati (Od 1. VI do 30. IX). 

SPLIT — LONDON: utorkom u
9.05 i 15.25 sati (Od 8. V do 30. X). 

SPUT — BBC: sub(rtom u 1330
sati (Od 12. V do 13. X).

SPUT — VARSAVA: utorkom i ne- 
d̂ el̂ ran u 1030 sati (Od 1. VI do

SPLIT — ZURICH: neljeljom u
8.05 sati (Od 13. V do 21. X).

B R O D O V I  
BRZE PRUGE

Za Rijeku: srijedom i subotom u
21.50 sati.

Šibenilc

LOKALNE PRUGE 
ŠIBENIK—VODICE: u 9.00, 12.50, 

14.45 i 19.00, a nedjeljom i prazni
kom u 9.00 i 20.00 sati.

ŠIBENIK—ZLARIN: u 5.30, 9.00,
13.00, 14.45 i 19.00, a nedjeljom i 
praznikom u 8.30, 9.00, 19.00 i 20.00 
sati.

ŠIBENIK—PRVIC LUKA: u 9.00, 
12.50, 14.45 1 19.00, a nedjeljom i 
praznikom u 9.00 i 20.00 sati.

ŠIBENIK—PRVIC SEPURINA: u
5.30, 9.00, 12.50, 14.45 i 19.00, a ne
djeljom i praznikom u 9.00 i 20.00 
sati.

ŠIBENIK — KAPRUE — ZIRJE: u
13.00, petkom u 14.45, a nedjeljom i 
praziiikom u 8.30 i 20.00 sati.

ŠIBENIK -  OTOK MLADOSTI: u
5.30, 9.00 i 13.00, a nedjeljom i 
praznikom u 8.30 i 20.00 sati.

ŠIBENIK — JADRIJA 
Za JADRIJU (brod »Jadrijac): u 8, 

9, 10, 11, 13, 14, 15, 17.30 i 18.30; 
(brodovi »Abac i »Zmajan«): u 6 (ne 
vozi nedjeljom i praznikom), 9.30,
11.30, 12.30, 15.30, 16.30, 18, 19.30 i 
20.30 sati.

Za ŠIBENIK (brod »Jadrija«): 6.30,
9.30, 10.30, 12.30, 13.30, 14.30, 17, 18 
i 19; (brodovi »Aba« i »Zmajan«): u 
5.10 (ne vozi nedjeljom i praznikom), 
7, 11. 12, 15, 16, 17.30, 18.30 i 20 sati.

KINEMATOGRAFI

ŠIBENIK: američki film
»Povratak gusara« (od 
20. do 25. VII)

TESLA; hongkongiki film »Po
vratak tigra« (od 20. do 
25 VII)

LJETNO KINO Trg Sime 
Matavulja: hongkongski 
film »Karamurat — rat
nik ia Anadolije« (21. 
V II 1979.) hongkongški 
film »Karate iz hrama 
Saolin« (22. V II 1979.)

IZLOŽBE

Muzej grada Šibenika — sta
lni postav (otvoreno svakog da
na, osim ponedjeljka, od 10 do 
12 i od is do 20 sati, nedje
ljom od 10 do 13 sati).

DEŽURNA LJEKARNA

Varoš, Ulica bratstva i jedin
stva 32 (do 27. VII)

IZ MATIČNOG UREDA

Rođeni
Dobili kćer:
Ivica i Nevenka Radečić. Mi

so i Jela Mićin, Jakov i Nedilj- 
ka Burić, Dušan i Marija Ja- 
jaš, Gojislav i Željka Dukić, 
Stipe i Zorka Peran Krste i 
Mladenka Burazer, Milan i Ve- 
ra Drageljević, Tomislav i Bo- 
žena Pezer.

Dobili sina:
Anđelko i Katica Superba, 

Ferdinand i Grozdana Grubi- 
šin, Ante i Ivanka Leontić, Ro- 
ko i Leonida Živković, Marko 
i Zorica Duvančić, Marinko i 
Nevenka Bilić, Goran i Tatja- 
na Andrijić, Balto i Kristina 
Lekaj.

Vjenčani

Mirjana Seper i Nevenko Pi- 
lipac, Božena Coga i Svetozar 
Baričić, Suzana Tomašev i Dra- 
giša Gatara, Vedrana Blaće i 
Ivan Živković, Lenka Ilijaše- 
vić i Vladimir Mihoković. Mi- 
leva Bijelić i Davor Milić, Bar
bara Guševac i Stipo Grgić,

r

KRETANJE BRODOVA 
SLOBODNE PLOVIDBE

»JABLAN ICA« — u Alleriji, 
»D IN AR A« — na putu za San- 
tandel, »SKRADIN« — u New 
Orleansu. »PRO M INA« — u 
Honkongu, »ŠIBENIK« u Jo- 
kohami, »MURTER« — na pu
tu za Tuti Corin, »SUBIĆE- 
VAC« — na putu za Indiju, 
»K RAPANJ« — u Draču, »KA- 
PRIJE« — na putu za Tuapsi, 
»ROGOZNICA« u Ravenni, 
»K R K A « — na putu za Sfax. 
»K O RN AT« — u Tuapsi, »PRI- 
MOŠTEN« — u Khersonu.

2IRO-RACUN ZA 
POMOĆ POSTRADAU- 

MA U CRNOGOR
SKOM PRIMORJU

Predsjedništvo Općin
ske konferencije SSRN 
u dibeniku otvorilo Je 
kod SDK žiro-rećun 
broj 34600-655-5S, na 
koji građani, radni lju
di i  organizacije udru
ženog rada mogu upla
ćivati novčane priloge u 
korist nastradalog sta
novništva Ckaocordcof 
primorja.

J

Branka Sučić i Mirko Damja- 
nić, Vesna Ristić i Frane Kri- 
stić, Nera Salamun i Željko Bi- 
lić Draženka Makarin i Edi 
Dorbić.

Umrli

Ante Zanze (70), Marija Vu- 
kušić (81), Božica Malbaša (61), 
Lvanica Miličević (66).

ALI 0
RIJEKA — ŠIBENIK: mijenjam 

dvoiposoban stan sa centralnim gri
janjem u Rijeci (kod sušačke bol
nice, osmi kat i lift) za odgovaraju
ći u Šibeniku. Informacije na adre
su: Ivo Cukrov, 59234 Sepurine, ili 
na telefon (059) 24-199.

TRAŽIM solidnog samca za susta
nara u dvosobnom stanu u Ulici Ma- 
tije Gupca broj 80. Informacije na 
telefon 28-832 svakog dana.

MLADI bračni par bez djece traži 
hitno jednosoban stan ili garsonjeru. 
Ponude na telefon 22-367 od ponedje
ljka.

GOSTIONICA »Kod Duje« Ulica P. 
Grubišića 7, Šibenik traži konobara 
ili konobaricu. Primanja po dogovoru. 
Za ostale informacije obratiti se u 
lokalu »Kod Duje«.

POVOLJNO prodajem gradilište s 
kućicom na Ražinama (uvedena vo
da). Informacije na telefon 23-615.

IZNAJMLJUJEM sobu sa zajedničkom 
upotrebom kuhinje i kupaonice dvje
ma zaposlenim ženskim osobama. 
U obzir dolaze i učenice ili studen
tice. Informacije na adresu: Miljević, 
Ulica B. Kidrica 64/b, Ilkat Šibenik.
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O B A V I J E S T
PRETPLATNICIMA

Pretplatu na »Šiben
ski Ust« slati na žiro- 
-račun
INFORMATIVNOG 
CENTRA ŠIBENIK  

kod SDK.
Broj žiro-računa: 

34600-603-976
Uredništvo

Rješenjem Republičkog sek
retarijata za prosvjetu, kul
turu i fizičku kulturu SRH 
broj 3029/1-1978, »Šibenski 
list« oslobođen je osnovnog 

poreza na promet.

Izdaje:
INFORMATIVNI CENTAR 
Direktor: MLADEN RADlC 
Glavni i odgovorni urednik: 

DRAGUTIN GRGUREVIC 
Tehnički urednik: 

JOSIP JAKOVLJBVlC 
Uređuje ređaketjBkl kolegij

LIST IZLAZI SUBOTOM. Adrese: INFORMATIVNI 
CENTAR, Šibenik, B. Petnmovlća 3, telelČD 29<480. 
Radio Šibenik: P. Grubišića X  teL 22-929 •  AdrMB 
uredništva »Šibenskog Rata«: P. Grubišića 3, teSefon: 
29-929 •  PRETPLATA za Ust: za SFRJ najmanje za 
tri mjeseca 36 din.; za pola gođne 75 cUil ; za dijelu 
gođfaiu ISO din. Za Inozemstvo dvostndao #  Tisak: 

»Štampa«


